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ranních špiček v těsné blízkosti školy. V době ex-
perimentu se ani jediný den nenaplnily obavy, 
že dojde k velké zácpě aut na některé z alterna-
tivních cest. Děkuji všem rodičům, dobrovolní-

kům i řidičům za rozvážný přístup k městské do-
pravě. Na základě výsledků ankety nyní probíhá 
příprava podkladů pro nastavení trvalého ome-
zení dopravy v části ulice Za Poštou ve školní 
dny v čase 7.30–8.30. Akce také vybudila diskuzi 
o provozu v okolí 2. ZŠ, nedostatečné podpoře 
cyklistiky či způsobu ukládání domácích úkolů 
a  potřebě nosit tašky plné učebnic. Máme tak 
do budoucna na co navázat.
Plán na červen vypadá, že všichni doháníme 
jarní resty a chceme stihnout vše během pár 
týdnů do prázdnin. Opravdu je na co se těšit. 
Namátkou: pochod Pičín–Řitka, vzpomínka na 
genmjr. Balabána, další dobříšský trh, akce Jsme 
Dobří(š), triatlonový závod pro děti, koncert 
ZUŠ v rámci Evropských dnů hudby, přehlídka 
dobříšských sportovních oddílů či první letošní 
promítání letního kina. Z připravovaných akcí si 
může vybrat každý. Přijďte se podívat a podpo-
řit organizátory v jejich úsilí. Kde se potkáme?

Pavel Svoboda, starosta

Po 15. hod. pak přivítal všechny přítomné 
také starosta města Dobříše Pavel Svoboda, 
který představil zástupce partnerských měst 
z Polska a Francie. Ti na Dobříšské májové slav-
nosti dorazili nejen jako návštěvníci, ale v rám-
ci hlavního programu nás potěšil také zpěvák  
Krzysztof Koniarek a stánky s nabídkou nejrůz-
nějšího zboží a dobrot v centru města doplnili 
také svými regionálními výrobky. 
Odpolední program vygradoval chvílemi 
až dechberoucími skoky a obdivuhodnou 
ukázkou flexibility dobříšských gymnastek 
a po nich adrenalinovou exhibicí závodního 
aerobiku a dětských sportovních kurzů. Přes-
ně v 17.55 hod. se pak realizoval dlouho avi-
zovaný a připravovaný projekt Roztančíme 
Dobříš. 
Během dne probíhal program také v Husově 
parku, kde si hlavně děti užily plnění nejrůzněj-
ších sportovních úkolů od spolku Provas Dobříš. 
Stejně tak i odpolední skautský program plný 
aktivit pro děti byl skvělým zpestřením slavnos-
tí. Na dětském hřišti si mohly děti zkusit jízdu na 
koncích a ponících, navštívit představení Vodní-
ka Pěnkavky a mnoho dalšího.
Velký úspěch opět sklidila také druhá scéna 
Dobříšských májových slavností na Dukel-
ském náměstí. Tady probíhala od 13 do 18 hod. 
přehlídka dechových kapel, kterou navštívilo 
několik desítek dobříšských seniorů. 
Speciální program byl připraven také v kostele 
Nejsvětější Trojice, kde se konala výstava a ko-
mentovaná prohlídka i varhanní koncert, v kul-
turním středisku probíhala výstava a otevřen byl 
samozřejmě veřejnosti i zámek. 

Z MĚSTA A RADNICE

Střihání metru před létem
Jaro bylo nezvykle chladné a deštivé, o to více 
všichni vyhlížíme opravdu teplé dny. V květnu 
se rozběhly městské projekty a více se probudila 
i kultura. Vedle koncertů či divadelního festivalu 
byly hlavní akcí tradiční Dobříšské májové slav-
nosti, které proběhly v podobném duchu jako 
minulý rok: koncerty a vystoupení na podiu na 
Mírovém náměstí, stánky v alejce a na Pražské 
ul., pouťové atrakce u sportovní haly, koncert 
dechových kapel na Dukelském náměstí či kon-
cert ve skateparku. Letos poprvé bylo možné 
využít i plochu opraveného náměstí Komenské-
ho. V Dobříši jsme si také vyzkoušeli pořádný 
„flashmob“, společně zatančenou choreografii 
v rámci akce Roztančíme Dobříš. Velmi děkuji 
všem, kteří jste se na přípravě, vystoupeních či 
následnému úklidu podíleli. Také díky Vám naše 
město žije!
V polovině května skončil experiment Pešky 
do školy. Po prvotních rozpacích a drobných 
neshodách se ukázalo, že většina rodičů i oby-
vatel je nakloněna omezení provozu v době 

Dobříšské májové slavnosti byly zahájeny 
v 9.30 hod. na hlavním pódiu, které bylo umís-
těno tradičně na Mírovém náměstí. Jejich pro-
gramem po celý den provázel návštěvníky mo-
derátor Pepa Libický, který dobříšské slavnosti 
za několik let jejich uvádění již velmi dobře zná. 
Samotného úvodu hlavního programu se ujaly 
děti z dobříšských základních a mateřských škol 
a diváci si tak mohli užít krásná pěvecká, ale i taneč-

ní vystoupení. Během dopoledne zde byla k vidění 
také ukázka bojového umění a vystoupila i mladá 
rocková kapela a taneční soubor ZUŠ Dobříš.
Odpolední program zahájil oblíbený soubor 
Swing band Dobříš, po kterém vystoupily so-
kolské ženy a žákyně z oddílu ropeskippingu 
TJ Sokol Dobříš. Úžasný výkon na hlavním pódiu 
předvedli také žáci a učitelé ZUŠ Dobříš a jejich 
velký taneční orchestr sCOOL Band.

Dobříšské májové slavnosti 2023
V sobotu 20. května 2023 se v našem městě konaly tradiční Dobříšské májové slav-
nosti. Jejich program byl nabitý a oproti loňskému roku nabídl návštěvníkům opět 
několik novinek. Živo bylo po celém městě a po celý den se bavily snad všechny 
věkové generace.
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Nejen teenageři, ale všichni příznivci skate/
bike sportu si mohli užít exhibice BMX, slack-
-line workshop, Graffiti jam a nadupaný hu-
dební program v dobříšském skate/bike parku 
v Lipkách, který zajistil D Fight Dobříš.
Na Dobříšských májových slavnostech samo-
zřejmě nemohly chybět ani pouťové atrakce. 
Zájemci je mohli navštívit v prostoru před dob-
říšskou sportovní halou. Atrakce pro nejmenší 
děti, tradiční kolotoče, autodrom i nové adre-
nalinové atrakce pro dospělé si tady vyzkoušely 
stovky návštěvníků. 
Hlavní program Dobříšských májových slav-
ností vygradoval jako vždy večerními koncerty.
Dobříšské májové slavnosti tentokrát přivítaly ve 
svém večerním hudebním programu tři kapely. 
Nejdříve publikum na Mírovém náměstí dostala 
do varu revivalová skupina Bohemian Pink Floyd 
tribute band, která zahrála známé a léty prověře-
né hudební pecky legendární kapely.
Hlavní hvězdou večera byla kapela Tata Bojs, 
která nastoupila na pódium ve 21.00 hod. a od 
začátku až do konce bavila svou muzikou i vtipy. 
Tahle kapela, která je léta jistotou naší tuzemské 
scény, odehrála na Dobříši parádní koncert.
Jako poslední nastoupila na pódium v samot-
ném závěru slavností kapela Superhero Killers. 
Dvanáctičlenný band se silnou dechovou sekcí 
zahrál nejnovější i starší hity a nadupaným pro-
gramem ve stylu funky, pop i soul rytmů zakon-
čil Dobříšské májové slastnosti 2023.
Za jejich celkovou organizaci a realizaci již ně-
kolik let vděčíme hlavně ředitelce Kulturního 
domu Dobříš Jindřišce Kastnerové. Ta k letošním 
slavnostem dodává: 
„Letošní Dobříšské májové slavnosti jsme připra-
vovali od října 2022, kdy jsme spolu s vedením 
města vybrali z možných variant hlavní účinkují-
cí, kapely Tata Bojs, Superhero Killers a Bohemian 
Pink Floyd tribute band, a začali jednat s jejich ma-
nažery. Postupně se pak nabaloval další program 
mnoha dobříšských zájmových organizací a škol 
všech stupňů. Spolu s kolegy z KS koordinujeme 
především program na hlavním pódiu, kde letos 
vše od rána do noci klapalo na jedničku…,“ říká 
za organizační štáb dobříšských slavností 
Jindřiška Kastnerová a dodává: „Při takto vel-
kých akcích, na kterých se podílí mnoho lidí, pořa-
datelů a účinkujících, je nejdůležitější spolehnout 
se na nejbližší spolupracovníky, kteří akci zajišťují 
spolu s vámi… Touto cestou bych proto chtěla po-
děkovat zejména svým kolegům z kulturního stře-
diska, kteří jsou spolu se mnou na place od osmé 
hodiny ranní do jedné v noci, dále pak pracovní-
kům Dokasu, kteří nám vždy pomáhají po celý den 

především se stěhováním těžké aparatury, a v ne-
poslední řadě pak Rudovi Němcovi a jeho spolu-
pracovníkům, kteří se starali o skvělý zvuk, světla 
a obraz na hlavním pódium. Děkuji také vedení 
města za podporu, MP a především Radce Brožové 
z MěÚ, která mnoho souvisejících věcí koordinu-
je a zařizuje, mj. vše, co se týká stánků či dalších 
atrakcí. Jako organizátor mám tedy velké štěstí, 
že všichni dohromady tvoříme skvělý tým, který 
se respektuje a spolupracuje. To je asi základ úspě-
chu. Po všem tom zařizování a stresech je pak asi 
největší radostí zjistit, že nám v sobotu bude přát 
počasí, a zaslouženou odměnou plné náměstí 
spokojených diváků, kteří umí nadšeně ocenit vý-
kony na pódiu, před pódiem či kdekoli jinde, kde se 
v den slavností něco děje. Vám všem proto díky, že 
jste v sobotu přišli a byli tím nejlepším publikem.“

Zpracovala DH
Foto: archiv Jindřišky Kastnerové

Z MĚSTA A RADNICE
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Rekonstrukce chodníků a ulic v Dobříši – léto nabité stavebním ruchem

Milí Dobříšáci, 
léto nezadržitelně klepe na dveře a vhodné kli-
matické podmínky se jako vždy snažíme plně 
využít pro opravy a rekonstrukce městských ulic 
a chodníků. Jaké jsou tedy aktuálně prováděné 
stavební práce a na co se ještě chystáme, si mů-
žete přečíst v následujících řádcích. 
Pracovníci firmy Valen úspěšně pokračují v bu-
dování ulice Levandulová a postupně pokračují 
obnovou povrchů chodníků i vozovky v sou-
sední ulici Šeříková. Bezmála 160 metrů dlouhý 
úsek ulice Levandulová už lemují obruby bu-
doucích dlážděných parkovacích stání a vjez-
dů k jednotlivým nemovitostem, práce pokra-
čují na konstrukčních vrstvách vozovky. V ulici  
Šeříkové postupně mizí staré obrubníky a zbyt-
ky starého povrchu ze silnice i chodníků, na-
hrazeny budou novým dlážděním i asfaltem. 
Obměny dozná také zastaralé veřejné osvětlení. 
Frézováním začaly práce na opravě rozbitých 
asfaltových povrchů v ulici Nad Papežem.  
Bohužel, i přes to, že má město připraven pro-
jekt na opravu nejen vozovky v této lokalitě, ale 

také na vybudování nových parkovacích stání, 
a především nového chodníku, realizace celého 
projektu brání majetkoprávní spory vlastníků 
okolních dotčených pozemků rodiny Collore-
do-Mansfeld. Bez jejich souhlasných vyjádření 
nelze kompletní projekt realizovat. Protože stav 
vozovky je ale již havarijní, přistoupilo město 
alespoň k obnově asfaltu v této ulici. 
Nového asfaltového povrchu se dočká také vel-
ká část ulice Rukavičkářská, intenzivně používa-
ná nejen místní dopravou, ale především MHD, 
a to v úseku od hráze rybníka Papež až ke křižo-
vatce s autobusovými zastávkami na Větrníku. 

V ulici U Ovčína zahájila Vodohospodářská 
společnost Dobříš kompletní výměnu potrubí 
kanalizace a vodovodu. Z důvodu stavební ná-
ročnosti i délky opravovaného úseku jsou práce 
rozděleny do dílčích etap a kompletně uzavře-
ná pro dopravu je vždy jen nejnutnější část uli-
ce. Stavební práce využije i správce veřejného 
osvětlení, firma Dokas Dobříš, a provede výmě-
nu starého kabelu osvětlení za nový. 
A jak jsou na tom další připravované opravy 
ulic ve vlastnictví města? Aktuálně probíhá ve-
řejná soutěž na dodavatele stavebních prací 
v ul. Pražská, v úseku od železniční tratě k čer-
pací stanici pohonných hmot. Tento úsek čeká 
kompletní uzavírka, rekonstrukce se dotkne jak 
vozovky (ve vlastnictví Středočeského kraje), 
tak chodníků a veřejného osvětlení (ve vlastnic-
tví města). Město Dobříš bude na rekonstrukci 
chodníků čerpat dotaci ze Státního fondu do-
pravní infrastruktury. 
Očekáváme vydání stavebního povolení na 
kompletní rekonstrukci ul. Husova, což bude sta-
vebním rozsahem i financemi jeden z nejnároč-
nějších projektů letošního roku. Jakmile město 
podepíše smlouvy s vítězným uchazečem veřej-
né zakázky, pustí se do realizace. Ulice bude svým 
vzhledem a charakterem navazovat na předchá-
zející stavební úpravy ul. U Slávie, se kterou se 
kříží. Nejen že vzniknou nové jízdní pásy pro au-
tomobily, ale obyvatelé se mohou těšit i na nové 
chodníky, veřejné osvětlení a parkovací místa. 
Stále máme v plánu opravit celou trasu chodníku 
v ul. Hostomická, tj. v úseku od křižovatky s ul. Čs. ar-

mády až po přechod naproti sanatoriu. Projektová 
dokumentace je hotová, bohužel, řada pozemků 
pod trasou chodníku je v  soukromých rukách 
a dohoda s některými vlastníky není jednoduchou 
samozřejmostí. Proto se bohužel protahuje i doba 
potřebná k udělení stavebního povolení. Nicméně 
věřím, že se blížíme k vyřešení všech individuálních 
jednání a stavbu budeme moci letos začít. 
Drobnější opravy v ulicích v širším centru i ve 
vzdálenějších místech probíhají průběžně, 
především jak dovolí počasí i volné pracovní 
kapacity. Jen namátkou: v ul. Jiřího Wolkera ve 
směru od ul. Za Branou dojde opravě rozjezdu 
křižovatky i zpevnění vytlučených míst recyklá-
tem v navazujícím vnitrobloku. Obdobně dojde 
k opravě povrchu komunikace směřující do části 
chatové oblasti v Brodcích, v lokalitě za jezdec-
kým klubem. Nový povrch chodníku se v  létě 
chystáme realizovat také v ul. Plk. B. Petroviče 
před bytovými domy čp. 1022–1027 dolů ke 
kotelně. V průběhu měsíce května byl nově vy-
dlážděn chodník na Dukelském náměstí okolo 
sportovního hřiště a laviček před budovou DPS. 
V letních měsících se chystáme na tuto část na-
vázat a opravit i druhou stranu s novým povr-
chem vozovky i dlážděním před vchodem do 
budovy DPSky. 

A v neposlední řadě chceme dokončit nárožní 
chodník okolo provozovny potravin Bedřich 
v křížení ulic Žižkova a Čs. armády. Ten už měl 
být hotový na konci května, ale bohužel za-
smluvněná stavební firma odmítla nastoupit na 
dokončení díla. Proto zde vzniklo zdržení a jsme 
tedy nuceni dílo zhotovit prostřednictvím jiné-
ho dodavatele. Sankce po původním zhotoviteli 
bude město samozřejmě uplatňovat. 
Jak vidno, stavebního ruchu na městských 
chodnících i silnících si užijeme dosyta. Víme, že 
každá taková stavba přináší větší či menší ome-
zení pro obyvatele i návštěvníky našeho města. 
Omlouváme se za ně, přesto prosím, buďme tr-
pěliví a především opatrní, ať se nám snad před 
dlouho očekávaným létem nestane cokoli ne-
milého, co by nám zkazilo náladu či dovolenou. 

Hezké letní dny přeje 
Tomáš Vokurka, místostarosta

Foto: Denisa Havlíčková
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Obora u Dobříše – 3. 10. 1941 Praha) a Ludví-
ka Kopáčka (10. 10. 1870 Dobříš – 22. 2. 1948 
Dobříš)

• Dobříš – město rukavic
• Dobříš v období reálného socialismu
 
K projektu muzeální expozice se vyjádřil také 
kurátor současného Depozitáře a archivu 
Muzea města Dobříše PhDr. Jan Michl, Ph.D.: 
„S konkrétním nápadem v tomto směru přišel na 
základě mých podnětů přímo pan starosta, který 
poukazoval na skutečnost, že dosavadní nastave-
ní muzea neodpovídá velikosti a významu města 
Dobříše.“
Dále pan Michl uvedl, že přetrvávající problém 
spočíval aktuálně v tom, že město Dobříš ne-
vlastní již léta vhodnou budovu, do níž by bylo 
možné umístit expozici, jež by reprezentativ-
ním a komplexním způsobem charakterizovala 
historii města. Náhradní řešení představovaly 
v minulosti různé expozice v umístěné v dobříš-
ském zámku. Poté, co majitel zámku již odmítl 
poskytovat své prostory, vytvořil kurátor mu-
zea provizorní expozici v objektu depozitáře na  
Mírovém náměstí.
S panem Michlem i oběma místostarosty jsme 
přemýšleli, jak téma nového muzea uchopit. 
K tomu se vyskytla i příležitost dlouhodobě pro-
najmout celý Kopáčkův dům. Pro nové muzeum 
bude využita část existující expozice Muzea ru-
kavic, která bude doplněna do ucelené podoby 
historie města o další témata a exponáty.
„Soudím, že by se s tímto projektem mohlo začít 
od druhé poloviny letošního roku. Depozitář a ar-
chiv muzea a badatelna zůstanou v dosavadním 
objektu na Mírovém náměstí. Dojde však zřejmě 
ke zkrácení hodin pro veřejnost a bude se upřed-
nostňovat objednávání pro přístup k badatelské 
činnosti,“ dodává pan Michl.
Budoucí vedoucí muzea bude mít snad také 
možnost získat jedno tabulkové místo pro 
odborného pracovníka se zaměřením na 
starší dějiny a obory muzeologie či archeo-
logie. Měl by být též organizačně schopný, 
spolehlivý a činorodý pro prezentaci muzea 
na veřejnosti.
Podle mého osobního názoru je nutné již pře-
dem poděkovat i majiteli Kopáčkova domu 
za příznivý přístup k řešení této dlouhodobě 
kulturně významné aktivity. Přestože realizace 
celého projektu nebude jednoduchá a levná, 
například tvorba expozice a její technické za-
bezpečení, přispěje projekt ke zkvalitnění kul-
turní nabídky pro zájemce o historii a turisty. 

Mgr. Miroslav Landa
Foto: Denisa Havlíčková a Mgr. Miroslav Landa

„Na základě dohody se současným majitelem 
domu a JUDr. Kopáčkem město získá do dlouho-
dobého pronájmu tuto cennou historickou bu-
dovu v centru. V přízemí bude i nadále fungovat 
informační středisko, v prvním patře vznikne nová 
ucelená expozice Muzea města Dobříše,“ uvádí 
vedení města Dobříše.

Žiji v Dobříši téměř čtyřicet let a jako historik 
a  cestovatel jsem nemohl řadu let pochopit, 
proč takové město, jako je Dobříš, nemá faktic-
ky městské muzeum s plnohodnotnou expozicí. 
Od roku 2016 jsem pár let pracoval na půl úvaz-
ku v Depozitáři a archivu Muzea města Dobříše 
na Mírovém náměstí, a tak jsem se více dostal 
do obrazu reality. Dobře vedený, ale přeplněný 
depozitář, do něhož bylo obtížné pustit zejmé-
na rozvernou mládež, aby něco nerozbila či ne-
poškodila, již nestačil. Moje myšlenka na zřízení 
skutečného muzea s vlastní expozicí v tichosti 
zapadla. Tehdejší vedení města nemělo zájem 
něco měnit a moje dotazy nenašly odezvu. Mezi 
další letité a hlasité iniciátory zřízení skutečného 
muzea města patří také autor řady regionálních 
publikací a městský zastupitel Petr Kadlec.

Proto mě velmi potěšilo, když jsem se dosle-
chl o chystaném projektu ve vedení města, 
který by měl postupně celou situaci pozi-
tivně změnit. Nelenil jsem a vypravil se za sta-
rostou města Dobříše Pavlem Svobodou, aby 
mi něco bližšího k této záležitosti řekl. Rovnou 
mohu sdělit, že mě mile překvapil. On sám je totiž 
názoru, že by se měly scelit rozdělené expozice  

a historické soubory v majetku města, to zname-
ná depozitář a archiv na Mírovém náměstí  71, 
dílčí soukromá expozice v Kopáčkově domě 
(Mírové náměstí 103) a ze zámku vystěhovaná 
expozice hraček a školní tematiky. Zčásti nově 
vytvořená expozice by měla už brzy nalézt své 
místo v Kopáčkově domě.

Jelikož byl městskou radou projekt plnohodnot-
ného muzea a expozice v tomto týdnu náleži-
tě schválen, stejně jako pronájem Kopáčkova 
domu, už by mu nyní nemělo nic zásadního stát 
v cestě. Rada města má podle slov pana staros-
ty představu, že by se projekt mohl odstartovat 
v  červenci 2023. Slavnostní otevření formou 
vernisáže by se mohlo uskutečnit při příznivém 
vývoji do konce roku 2023.
„Je důležité, aby město mělo mimo turisticky při-
tažlivý zámek pro návštěvníky další zajímavý 
objekt, který by přitáhl cestovatele za poznáním 
i přímo do samotného města. Návštěvníci by 
tak mohli lépe objevovat jeho historii a specific-
ký genius loci,“ řekl k projektu starosta Pavel 
Svoboda, který zároveň blíže nastínil obsah 
a rozdělení celého projektu expozice, která 
by pokryla podstatné úseky dějin města.
 
V Kopáčkově domě by tak mělo pod záštitou 
města vzniknout hned několik expozic:
• Archeologická Dobříš
• Dobříš v Habsburské monarchii 1526–1918
• Republika Československá 1918–1938
• Světová válka 1939–1945, se specifickým pro-

storem pro genmjr. Josef Balabána (5. 6. 1894 

Město Dobříš se konečně dočká skutečného 
městského muzea
Rada města Dobříše odsouhlasila pronájem celého Kopáčkova domu, který se  
nachází přímo v centru města, za účelem vzniku nového muzea.
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na Větrníku. Najdeme zde moderní houpačky, 
klouzačky, lanovou pyramidu i prolézačky z vr-
bového proutí. Ani zde nechybí lavičky pro od-
počinek a bonusem je hřiště Antivandal, které 
je multifunkční a dá se využít pro mnoho her. 
Pokud si budete chtít s dětmi příjemně odpo-
činout, můžete využít kraj rybníka Papež, kde si 
určitě s chutí dáte po takové dlouhé trase i sva-
činu, jelikož následně vás čeká delší trasa. 
Z hřiště na Větrníku je ideální dát se dál po kra-
ji rybníka až k jeho hrázi a tam přejít přes park 
s  výhledem na město do ulice U Ovčína. Tudy 
pak projdeme na hlavní Pražskou ulici, až dojde-
me k vyhlášenému dobříšskému zámku. Tady 
projdeme přes náměstí Svobody na poslední 
body naší cesty – hřiště u Pastoračního centra 
sv. Tomáše. Tady najdeme herní prvky hlavně 
pro menší děti (prolézačka, kolotoč, klouzačka, 
pískoviště). Pro straší děti je možné využít hřiště 
s umělým povrchem.

Z posledního zastavení se pak můžeme vrátit 
zpět ke sportovní hale pohodlnou cestou ulicí 
28. října přes hlavní Pražskou ulici, chodník za 
zdravotním střediskem, okolo dobříšských teni-
sových kurtů a alejí V Lipkách. 
Celý tento výlet může být velkou zábavou pro 
celou rodinu. Cestou mezi hřišti můžete objevo-
vat krásné ulice, domky, výhledy a další zajímavá 
místa města Dobříše. Ať už vyrazíte pěšky, nebo 
na kole, čeká vás trasa dlouhá cca 6 km. Tuto ces-
tu si můžete užít po celý rok – dětská hřiště jsou 
k dispozici totiž neomezeně. Výlet po dětských 
hřištích na Dobříši je skvělým nápadem pro kaž-
dého, kdo chce strávit den plný zábavy a nadše-
ní s  celou rodinou. Vydejte se na dobrodružství 
a užijte si vše, co město Dobříš nabízí!

Text a foto: Denisa Havlíčková

Návštěvu dobříšských dětských hřišť můžete 
pojmout i jako takový celodenní výlet plný her, 
který si určitě užije každá dětská duše. 

Jak začít den plný zábavy na hřištích pro děti 
v Dobříši? 
Nejprve si zvolte, zda si chcete prohlédnout hřiš-
tě pěšky nebo na kole. Pokud jste na kole, nemu-
síte se bát, že byste museli nějaké hřiště přeskočit 
– všechna jsou snadno dostupná. Pokud jdete 
pěšky, krásnou procházku si užijete rovněž. 

Jako první zastávku volíme pro náš výlet Rákos-
níčkovo dětské hřiště u městské sportovní haly. 
Toto hřiště je vybavené herními prvky pro menší 
i starší děti (klouzačka, prolézačky, houpačky, ko-
lotoč, domeček, pískoviště) a hned vedle něj na-
víc najdete chodníkové hry i venkovní posilovnu. 
Travnatá plocha okolo hřiště i stromy tvořící pří-
jemný stín jsou jistě velkým plusem tohoto místa. 
Starší děti či rodiče navíc mohou využít možnost 
a na venkovním stole pro stolní tenis si zahrát 
pár setů třeba o zmrzlinu. Ti, kteří nejsou přímo 
z našeho města, jistě ocení možnost pohodlného 
parkování. V těsně blízkosti hřiště najdete také 
vyhlášenou místní restauraci, kde se můžete na 
začátku výletu vy i děti příjemně občerstvit. 
Z tohoto hřiště se pak přes centrum města mů-
žete vydat na hřiště, které najdete v ulici Boženy 
Němcové. Toto místo je ideální pro delší zasta-
vení. Herní prvky pro malé i velké děti jsou roz-
místěny v prostorném parku a děti si tady můžou 
užít parádní zábavu. Pro nejmenší jsou tu insta-
lované houpačky i větší herní systém prolézaček. 
Nechybí pískoviště ani domeček a velmi příjem-
né je dřevěné posezení s přístřeškem a další lavič-
ky umístěné ve stínu stromů. V druhé části hřiště 
jsou pak umístěny herní prvky pro straší děti, kde 
najdete kolotoče, lanovku, klouzačku i dostatek 
travnatého prostoru na další hry. 

Třetí zastávkou na naší trase je dětské dřevěné 
hřiště v ulici Přemyslova. Herních prvků je tu tro-
chu méně, ale houpačky, klouzačka ani tradiční 
pískoviště tady nechybí. S trochou fantazie tady 
dětem vymyslíte skvělou opičí dráhu.
Dál se vydáváme směrem k rybníku Papež, kde 
najdeme na místě zvaném „Na Kole“ velkou dře-
věnou loď. Děti to tady doslova milují a pokud 
si s sebou vezmete míč, můžete využít pískové 
hřiště a zahrát si třeba vybíjenou. 

Na v pořadí páté hřiště se vydáme přes novou 
dřevěnou lávku přes Pilský potok a poté podél 
rybníka, až dojdeme k velkému dětskému hřišti 

Dobříš – město pro děti! 
Jak strávit den plný zábavy na dětských hřištích 
Máme pro vás tip na skvělý den pro celou rodinu, zkuste se vydat po městě Dobříš. 
Naše město skýtá něco, co potěší jak děti, tak rodiče – parádní dětská hřiště! A proč 
neobejít všechna hřiště, jež město nabízí? 
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Z právní analýzy, kterou si město objednalo, 
přitom vyplývá, že podmínky etapizace budou 
naplněné tehdy, až každá ze 4 nyní rozesta-
věných lokalit bude z velké většiny zastavě-
ná (tedy nikoliv průměr). Občané v  referen-
du rozhodli zpřesnit termín „velká většina“  
na 85 %.
Překvapilo mě proto, že vedoucí stavebního úřa-
du Ing. Harmanová na zastupitelstvu 16. února 
sdělila, že bez ohledu na referendum (kterými 

není stavební úřad vázán) bude do doby, než 
zastupitelé schválí změnu územního plánu po-
dle výsledku referenda, povolovat stavby na 
plochách, kde se má podle dosud platných pra-
videl stavět až v další etapě – po zastavění velké 
většiny nyní rozestavěných lokalit, k čemuž však 
v Západní zóně ještě nedošlo. Na dotaz zastu-
pitele F. Kahouna, kde a kolik takových staveb 
již stavební úřad povolil, odpověděla, že si to 
nepamatuje.

Starosta města klame občany ve věci etapizace výstavby 
V dubnových Dobříšských listech jsem upozor-
nil, že zastupitelé schválili návrh usnesení sta-
rosty Pavla Svobody, které je jiné než výsledek 
referenda v otázce č. 2 – zachování a zpřesnění 
pravidel postupné výstavby (tzv. etapizace).

Starosta P. Svoboda dostal v témž čísle DL pro-
stor reagovat a napsal: „O tom, že podmínky 
etapizace jsou splněny, informoval zastupitel-
stvo již před rokem architekt Vorlíček, který zpra-
covává změnu územního plánu (…). Když tato 
svá zjištění prezentoval na jednání zastupitelstva 
loni v červnu, odmítl kolega Bláha, v té době za-
stupitel, tuto informaci byť jen vzít na vědomí. 
Když před skutečností zavřu oči, neznamená to, 
že neexistuje.“

Starosta v této věci prokazatelně neprav-
divě informuje občany. Není pravda, že ar-
chitekt Vorlíček informoval zastupitelstvo 
o splnění podmínek etapizace na červno-
vém (23.  6. 2022) zasedání zastupitelstva. 
To si každý může ověřit, pokud si přečte zá-
pis z tohoto zasedání zastupitelstva. Nebo si 
pusťte videozáznam z tohoto jednání (https://
www.youtube.com/watch?v=2V20dADbzxI od 
50:00): ani arch. Vorlíček, ani vedoucí staveb-
ního úřadu Ing. Harmanová tam splnění pod-
mínek etapizace dle platného územního plánu 
nekonstatovali. Naopak – červnové jednání 
bylo o návrhu předloženém starostou – zrušit 
podmínky etapizace v územním plánu beze-
zbytku.

Kdyby podmínky etapizace byly splněny, jak se sta-
rosta snažil přesvědčit občany, bylo by referendum 
o druhé otázce zbytečné. Ani u krajského soudu, 
ani u Nejvyššího správního soudu ale vedení města 
tvrzení o splnění podmínky etapizace nevzneslo. 
Z právní analýzy AK Frank Bold, kterou si město 
objednalo, přitom vyplývá, že podmínky eta-
pizace dosud naplněné nejsou. Požádal jsem 
v  lednu s využitím zákona o svobodném pří-
stupu k informacím o poskytnutí všech dalších 
právních analýz a stanovisek k etapizaci a otáz-
ce jejího naplnění. Ukázalo se, že město žádnou 
jinou právní analýzou nedisponuje a naplnění 
etapizace nevyplývá ani z jiných dokumentů, 
které mi městský úřad tehdy zaslal.

MVDr. Jaromír Bláha

Pojmy a dojmy aneb Opravdu naše demokracie připouští možnost  
komukoli psát jakkoli o čemkoli? 
Vážení čtenáři, 
dovolte mi využít svého práva reagovat na zavádějící až mylná tvrzení 
dotýkající se pověsti našeho přívětivého úřadu, jehož jsem tajemníkem. 
V článku MVDr. Bláhy „Proč zastupitelé bránili referendu – jak to bude s vý-
stavbou v Brodcích a etapizací další zástavby“ se mj. dočítáme, že žadateli 
bylo v souladu se sazebníkem „naúčtován“ poplatek 1 600 Kč za mimo-
řádně rozsáhlé vyhledávání informací – to je legální požadavek, který pan 
žadatel plně akceptoval (kdyby měl pochybnosti, zcela jistě by využil mož-
nosti podat opravný prostředek a nechat výpočet prověřit nadřízeným 
orgánem). Náročnost vyhledávání informací vychází z formulace žádosti 
– to nechť každý posoudí sám (text žádosti a poskytnuté informace jsou 
dostupné na internetové stránce města v sekci „Poskytnuté informace“ 
pod č. 8/2023). Je nasnadě, že kolegyně mohly za předmětnou dobu 8 ho-
din vykonávat užitečnější práci pro město a jeho obyvatele.

Zarážející je ovšem odvážné tvrzení, že náš úřad cosi v „předchozí (led-
nové) žádosti“ zatajil. Lednová žádost (zveřejněná na internetové stránce 
města pod č. 5/2023) se ovšem týkala něčeho jiného – pan žadatel poža-
doval podklady k bodům 2–5 schůze rady města konané dne 24. ledna 
2023, a ty také kompletně dostal. Odpovědnost za formulaci žádosti si 
každý žadatel nese sám. O to pozoruhodnější je skutečnost, že tuto dez-
interpretaci procesu poskytnutých informací veřejně píše vysokoškolsky 
vzdělaný, ve svém oboru uznávaný člověk, nota bene bývalý zastupitel, 
od kterého by se očekávalo, že zákony bude znát a nebude je překrucovat. 
Nechci přilévat olej do ohně a přidávat se k učeným disputacím ohledně 
kauzy Brodce a místního referenda, nicméně považuji za správné uvést na 
pravou míru snahu poškodit (věřme, že nikoli úmyslně) pověst Městského 
úřadu Dobříš (nejen) při vyřizování žádostí o informace. 

Jan Horník, tajemník úřadu

Řečnicky se v článku ptají (citujeme doslova): 
„Proč o otázce etapizace nediskutovali aktivisté 
s  vedením města? Proč místo jednání dotlačili 
město k soudu a připravili ho o nemalé finanční 
prostředky? Proč chtějí dál pokračovat v poškozo-

vání města, vlastníků, vymýšlet další spory, půso-
bit všem škody, stresy a znehodnocovat majetek 
druhých? Proč někdo, kdo se na Dobříš přistěhoval 
a našel tu nový domov, usiluje vehementně o to, 
aby si tu už nikdo další na svém zastavitelném po-

Proč zastupitelé bránili referendu – jak to bude 
s výstavbou v Brodcích a etapizací další zástavby
Starosta Pavel Svoboda před referendem opakovaně tvrdil, že pravidla etapizace jsou naplněna, když 
zastavěnost jednotlivých rozestavěných lokalit zprůměroval, aniž by takový postup měl oporu v plat-
ném územním plánu. To by znamenalo, že se může začít stavět ve všech dalších lokalitách určených 
k zástavbě a nárůst počtu obyvatel přijde dřív, než k tomu bude připravená infrastruktura města.

Požádal jsem tedy o poskytnutí všech doku-
mentů k povolení staveb, které stavební úřad 
v  rozvojových lokalitách vydal. Za vyhledání 
těchto informací mi úřad naúčtoval 1 600 Kč, 
které jsem zaplatil. A vysvětlení jsem obdržel: 
V srpnu 2022, kdy již občané předali návrh na 
vyhlášení referenda s potřebným počtem pod-
pisů, v době, kdy zastupitelé jeho vyhlášení 
blokovali a bylo jasné, že věc zamíří k soudu, vy-
dal stavební úřad podnikateli P. Faireislovi sou-
hlasné závazné stanovisko ke stavbě domu na 
dvou parcelách v Brodcích (kde se má stavět až 
v další etapě). Toto vydané závazné stanovisko 
městský úřad zatajil při mé předchozí (lednové) 
žádosti o informace a nevydal jej ani zastupiteli 
M. Sochorovi před únorovým jednáním zastupi-
telstva, kde se rozhodovalo o tom, jak zastupite-
lé naplní výsledky referenda. 

MVDr. Jaromír Bláha

Proč lže dobříšské ANO?
Zastupitelé ANO vlastní selhání maskují před občany nevybíravým útokem a osočováním 
těch, kdo na selhání zastupitelů ANO upozorňují. Když jsme v posledních Dobříšských listech 
četli článek zastupitelů za ANO o naplňování výsledků referenda k otázce etapizace, nevěřili jsme 
vlastním očím. Zastupitelé ANO úplně obrací skutečnosti. Myslí si snad, že si občané Dobříše 
nepamatují události, které předcházely referendu? 

zemku bydlení nepořídil? Je to sobeckost, závist, 
zlá vůle, nebo jen hloupost?“
Toliko na připomenutí k navazujícímu článku. Jeli-
kož jsme totiž jako přispěvatelé Dobříšských listů 
omezeni počtem 2 000 znaků na jeden článek, 
jsme redakcí nuceni naši původně společnou re-
akci nyní rozdělit na dva příspěvky podepsané ji-
nými osobami. Další důležité informace k této věci 
se tak dočtete níže v následujícím příspěvku mých 
kolegů z přípravného výboru místního referenda. 

Ludmila Fišerová 
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Cyklovyjížď ku Kolem kolem Dobříše vedl 
starosta Pavel Svoboda, který měl z rekordní 
účasti velkou radost: „Dobříš a okolí má cyklis-
tům co nabídnout. Osobně mám vždy největší ra-
dost, když dorazí nové tváře, někdo sám od sebe, 
a letos jsem nových tváří díky dobříšskému cykli-
stickému oddílu viděl hned několik. Jeli jsme tem-
pem nejpomalejšího a udělali si pár příjemných 
zastávek, takže si myslím, že to pro všechny bylo 
moc fajn.“ Starosta města Dobříše také dodal 
důvod, proč usiluje o větší propagaci cyklo-
dopravy ve městě: „Dobříš je díky své velikosti 
městem krátkých vzdáleností. Například z Větrní-
ku do školy dojedete na kole rychleji než autem. 

Propagace cyklistické dopravy v našem městě má 
proto smysl. V současné době připravujeme pro-
jektovou dokumentaci pro zastřešené stání pro 
kola žáků dobříšských škol a studenty gymnázia.“

Chcete se projet jen tak sami po městě a okolí, 
ale nemáte kolo? Využijte půjčovnu Informační-
ho střediska města Dobříše! Servisovaná kola si 
tady můžete půjčit kdykoli za symbolický jedno-
rázový poplatek 100 Kč. 

Text a foto: Denisa Havlíčková

Kam vyrazit na kole?
V Dobříši již několik let funguje informační server www.kolemdobris.cz. Pokud hledáte tipy na vý-
let na kole po blízkém či vzdálenějším okolí, zkuste inspiraci hledat i zde. Na serveru Kolem Dobříš 
najdete popisy několika desítek tras včetně map, výškového profilu a GPX ke stažení do mobilu. 
Tratě jsou rozděleny podle kategorií od nejjednodušších pro rodiče s dětmi přes střední délky až po 
náročné trasy pro zkušené silniční či MTB cyklisty.
O server se starají Dan a Pavel, kteří rádi doplní i vaši oblíbenou trasu. Dobříšští cyklisté sobě!

Pavel Svoboda

Komunitní zahradničení 
v Dobříši
Ve čtvrtek 11. května proběhla před-
náška s diskusí k tématu komunitního 
zahradničení a celé dvě hodiny se nesly 
v přátelské a inspirativní atmosféře. 

Byla představena vytipovaná místa pro vznik 
zahrady a mnoho příkladů dobré praxe. Dis-
kutovalo se o vzniku komunity okolo této 
aktivity a  jejím fungování. Probíraly se příno-
sy, ale i  úskalí tohoto způsobu zahradničení 
a  také možnost umístění vyvýšených záhonů 
u bytových domů. „Přednášející Anička a Rad-
ka z  Kokoza, o. p. s., nám všem předaly mnoho 
informací a nyní budeme hledat cesty a nadšen-
ce, abychom takové projekty mohli nejpozději 
v roce 2024 spustit,“ sdělil radní Mirek Sochor. 
Nemohli jste navštívit přednášku a máte zájem 
dostávat více informací k danému tématu? 
Chcete se aktivně zapojit? Pošlete svůj kon-
takt na e-mail sochor@mestodobris.cz a žádná 
z novinek vám neunikne.
Zajímá vás všeobecně více k tématu komunit-
ních zahrad a kompostování? Navštivte stránky 
Kokoza – Pomáháme kompostovat a pěsto-
vat ve městě nebo mapu komunitních zahrad 
a kompostérů | (mapko.cz).

Za město Dobříš Šárka Krůtová, DiS., 
koordinátorka projektu Dobříš – Zdravé město 

a místní Agenda 21
Akce se uskutečnila v rámci projektu Dobříš 

– Zdravé město a místní Agenda 21.

Kolem kolem Dobříše aneb Cyklovyjížďka se starostou
I letos se podařilo zrealizovat společnou cyklovyjížďku se starostou našeho města 
nazvanou Kolem kolem Dobříše. Tato malá sportovní akce byla opět určena jak pro 
děti, tak i dospělé a uskutečnila se ve středu 17. května. Na kolech letos vyjelo cel-
kem 26 cyklistů, kteří absolvovali cca 12 km dlouhý nenáročný okruh. 

Tak tedy popořadě pro připomenutí
O etapizaci výstavby proběhla několik hodin 
dlouhá diskuse na jednání zastupitelstva dne 
23. června 2022. Každý, kdo chce znovu vidět, 
jak vedení města bagatelizovalo upozornění 
na rizika nepřipravenosti města na příliš rychlý 
nárůst počtu obyvatel, může si průběh jedná-
ní pustit ze záznamu na https://www.youtube.
com/watch?v=2V20dADbzxI.
K soudu město dotlačili zastupitelé (včetně 
těch z ANO), kteří protiprávně odmítli vy-
hlásit referendum, i když přípravný výbor 
shromáždil dostatek podpisů občanů Dobří-
še a splnil veškeré další zákonné náležitosti 
k vyhlášení referenda.
O nemalé finanční prostředky připravilo město 
jeho vedení, když místo aby přijalo rozhodnutí 

krajského soudu o vyhlášení referenda, najalo 
proti svým občanům největší advokátní kance-
lář v zemi s 211 právníky a téměř miliardovým 
obratem, aby se pokusilo referendu zabránit. 
U  Nejvyššího správního soudu však s pomocí 
drahých advokátů neuspělo ani v jednom z osm-
desáti bodů podané kasační stížnosti. Vedení 
města zároveň připravilo o značné finanční 
prostředky samotné občany, kteří s pomocí 
právníka museli u soudu hájit své právo na 
demokratické vyjádření v referendu.
Jakým způsobem údajně my poškozujeme měs-
to či znehodnocujeme majetek druhých, pisate-
lé z ANO ani nenaznačují – pouze střílí jedno 
obvinění za druhým. Žádná otázka referenda 
ani žádný náš jiný návrh neusiluje o to, „aby si 

tu už nikdo další na svém zastavitelném pozemku 
bydlení nepořídil“. To je lež. Upřesnění pravidel 
etapizace je o tom, jak rychle se bude stavět, ale 
to, že vlastníci pozemků v zastavitelném území 
jednou domy postaví, nikdo nezpochybňuje.
Nejsou náhodou těmi, kdo poškozují město 
a působí všem škody, zastupitelé za ANO, ODS 
a další, kdo se snaží urychlit další výstavbu 
v  zájmu několika vlivných vlastníků pozemků? 
My  pouze žádáme zastupitele o naplnění 
výsledků referenda v otázce postupné vý-
stavby.

Bývalý přípravný výbor místního referenda 
Helena Kahounová, Jitka Holcová, 

Václav Hůla a Miloslav Vodička
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Výsledky dubnové výzvy 
10 000 kroků aneb  
Dejte chůzi šanci!
Město Dobříš se zapojilo již popáté do výzvy 
10 000 kroků. Přinášíme vám výsledky za Dobříš. 
Společné setkání krokařů či běžců proběhne 
v rámci akce Jsme Dobří(š)! v sobotu 10. červ-
na 2023, kdy budou od 9.00 hod. vyhlášeny na 
pódiu na náměstí Komenského výsledky jarní 
výzvy. 

Jak se nám v tomto ročníku dařilo? 
Dobříš
Celková vzdálenost: 54 167,65 km
Přihlášených týmů: 22
Přihlášených uživatelů: 244/203 z nich vykázalo 
aktivitu

Celorepublikově zapojeno 67 měst
Celková vzdálenost: 3 025 854 km
Vloženo aktivit: 375 262
Přihlášených týmů: 1 219
Přihlášených uživatelů: 16 336
Dobříš: 17. místo 
Dobříš, kategorie do 10.000 obyvatel:
10. místo (z 34 měst)
Do výzvy se také zapojily 2 školy (celkem přihlá-
šeno 60 školních týmů). 
44. místo – ZŠ a MŠ Rosovice
47. místo – 2. ZŠ Dobříš

Děkujeme, že jste se zapojili do výzvy 
10 000 kroků a že jste chodili nebo běhali pod 
městem Dobříš. 

Za město Dobříš Šárka Krůtová, DiS., 
koordinátorka projektu Dobříš 

– Zdravé město a místní Agenda 21

Akce se uskutečnila v rámci projektu Dobříš 
– Zdravé město a místní Agenda 21.

Pozvánka 
na červnové zasedání 
Zastupitelstva města 
Dobříše
Vážení občané města Dobříše, 
dovolujeme si vás touto cestou pozvat na 
veřejné jednání zastupitelů města, které 
se uskuteční ve čtvrtek 22. června 2023 
od 17.00 hod. v sále Kulturního domu 
Dobříš. Pravidelná zasedání Zastupitel-
stva města Dobříše můžete sledovat také 
on-line. Nahrávky je možné si kdykoli 
pustit i zpětně. 

Aktuální informace k zasedání spolu s pro-
gramem a materiály pro veřejnost budou 
zveřejněny minimálně 7 dní před jedná-
ním zastupitelů na webových stránkách 
města (www.mestodobris.cz). 

Informace pro rodiče nově narozených občánků 
města Dobříše
Vážení rodiče, 
vítání občánků města Dobříše se koná již mnoho let. Rodiče nově narozených dětí si však 
musí sami zažádat o účast na tomto slavnostním obřadu, kam jsou zváni pouze na základě 
vyplněné přihlášky. Přihlášku na vítání občánků je možné si stáhnout na webových stránkách 
města, popřípadě si ji vyzvednout na matrice Městského úřadu Dobříš, Mírové náměstí 119. Vypl-
něnou a podepsanou přihlášku k vítání občánků včetně souhlasu se zpracováním osobních údajů 
doručte nejlépe osobně na matriku Městského úřadu Dobříš, popř. zašlete e-mailem matrika@mes-
todobris.cz, nebo poštou.
Vítání občánků města Dobříše se mohou zúčastnit děti, které mají v době podání žádosti 
o přivítání na Dobříši trvale hlášený pobyt. Zároveň musí být jeden z rodičů v době narození 
dítěte trvale hlášen na Dobříši (dle usnesení RM č. 11/9/2018 RM ze dne 24. 4. 2018).
O termínu a konkrétním čase konání budou rodiče, kteří své dítě k vítání nahlásili, informováni pro-
střednictvím pozvánky, která jim bude zaslána na jimi uvedenou adresu.
V případě dotazů můžete kontaktovat matriku na tel. 318 533 313 a 318 533 316.

Odbor správních agend

Ve čtvrtek dne 4. května 2023 starosta města Pavel Svoboda slavnostně přivítal ve výstavním sále 
Kulturního domu v Dobříši tyto nové občánky našeho města: Max Košina, Olívie Pleskotová,  
Ondřej Kopáček, Mariana Jelínková, Jakub Plevka, Rozárie Čížkovská, Petr Mařík, Václav 
Svoboda, Markéta Dundáčková, Eliška Matušková, Sebastián Čipovski, Tereza Melichárková  
a Vítek Janošek.

Lesem provázel ředitel nadace Ing. Stanislav  
Polák a zástupce vlastníka lesa Ing. Michal Perni-
ca, kteří se snažili poutavou formou účastníkům 
vysvětlit zákonitosti lesa. Objasňovali, na co 
všechno musí lesník při péči o les myslet, jaké 
mají vlastníci lesa povinnosti a jak jim můžeme 
pomoci. Účastníci si během vycházky lesem 
zkusili zasadit i sazenici stromku.
Podle reakcí účastníků se akce povedla, a proto 
věříme, že nově získané informace budou vyu-
žívat zejména ve svém pracovním životě, a i při 
diskuzích o lese a lesnictví.

Ing. Alena Harmanová, vedoucí odboru výstavby 
a životního prostředí

Akce se uskutečnila v rámci projektu Dobříš 
– Zdravé město a místní Agenda 21.

Foto: Ing. Alena Harmanová

Zástupci města Dobříš a přilehlých obcí zjistili 
mnoho nového o práci s lesem
V úterý 16. května uspořádalo město Dobříš ve spolupráci s Nadací dřevo pro život a společností 
Lesy Colloredo-Mansfeld, jako správcem dobříšských lesů, akci „Ukážeme vám les, jak ho neznáte“. 
Cílem této akce bylo přímo v lese za účasti odborníků v lesnictví ukázat účastníkům, co vlastně les-
níci v lese dělají a v čem spočívá jejich péče o les. 
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V Dobříši již popáté 
Zažít město jinak! 
Zažít město jinak! bude letos druhou sobotu 
v měsíci, tedy 9. září., a to na téma Hoďte ulici 
do gala. I letos dojde k propojení několika akcí 
a míst v samém centru Dobříše. Těšit se můžete 
na tradiční Dobříšský regionální trh a Podbrd-
skou výstavu drobného zvířectva. 
Zažijte v sobotu 9. září 2023 Dobříš jinak! Chcete 
se aktivně zapojit? Jste spolek nebo něco vyrá-
bíte, umíte něco zajímavého a chcete to ukázat 
jiným lidem? Neváhejte, přihlaste se a přidejte 
s  k Zažít město jinak! Bližší info na krutova@
mestodobris.cz.
 

Za město Dobříš Šárka Krůtová
Akce je začleněna do projektu Dobříš – Zdravé 

město a místní Agenda 21 

Uctění památky 
generálmajora Josefa 
Balabána
Vážení spoluobčané, 
dovolujeme si vás pozvat na krátkou vzpomín-
kovou akci na generálmajora Josefa Balabána 
– legionáře, československého vojáka, pří-
slušníka odbojové organizace Obrana náro-
da a velitele její legendární skupiny Tři krá-
lové, který se narodil 4. června 1894 v dobříšské 
hájovně Obora.

Josef Balabán byl v roce 1946 povýšen in me-
moriam do hodnosti plukovníka a následně 
v  roce 1947 do hodnosti brigádního generála. 
V květnu 2005 byl pak povýšen do hodnosti 
generálmajora. Jedná se o jednu z nejvýznam-
nějších osobností československého domácího 
protifašistického odboje, jejíž památku je třeba 
připomínat. 

Vzpomínková akce se uskuteční 4. června 
v 17.30 u pamětní desky, která je nedaleko 
rodné hájovny.
Všichni jste srdečně zváni!

 Vedení města Dobříše

Řekni, co tě baví
Pojďme si dopřát jeden ryze pozitivní článek. 
Myslím, že můžeme směle konstatovat, že co 
se týká sportovního i uměleckého vyžití, mají 
se děti u nás na Dobříši velmi dobře. Nabídka 
různých aktivit je skutečně bohatá: fotbal, tenis, 
sportovní gymnastika, aerobik, jóga, florbal, at-
letika, kreslení, keramika, hudební nástroje dle 
výběru v naší ZUŠ, divadelní kroužky, líčení, ro-
botika, kutilství, modeláři a mnohé další. Pokud 
jsem některé zapomněla, je to v podstatě dobrá 
zpráva. Je toho skutečně dost.
Město Dobříš se snaží v rámci grantového řízení 
podporovat nejen všechny organizace a spolky 
nabízející výše zmíněné. Nechci zapomenout 
rovněž na aktivity městské knihovny i odpole-
dní družiny a kluby v rámci škol, které ve vysoké 
kvalitě nabízejí celou škálu praktických i umě-
leckých odpoledních programů. Mohli bychom 
se v podstatě poplácat po ramenou a říci si: 
máme tu téměř všechno. 
Ale pokud je vám „-náct“, tak vám veškerá tato 
nabídka může být úplně fuk. A jediné, co chce-
te, je neorganizovanost s partou vrstevníků, 
anebo chcete něco úplně jiného, nového. A co 

to vlastně je, „to něco úplně jiné, nové“, se poku-
síme zjistit prostřednictvím formuláře s názvem  
Řekni, co tě baví. Žáci dobříšských škol je dosta-
nou počátkem června a my se těšíme na nové 
nápady, které v rámci Dobříše mohou vzniknout. 
Zatím drobná ochutnávka. Co třeba zkusit si prá-
ci redaktorů, žurnalistů nebo tvoření krátkých vi-
deí, které jsou ve středu zájmu dětí a teenagerů. 
Prostě téma na další ryze pozitivní článek.

Jindřiška Romba, místostarostka
Foto: archiv místostarostky
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Mládež má na Dobříši sportovní „zelenou“ 
= sportovní červen na Dobříši!
Městská sportoviště zdarma pro všechny. Mo-
tivační akce nejen pro rodiny s dětmi pokraču-
je i v červnu. Zahrát si tedy na Dobříši můžete 
zdarma nohejbal, beach volejbal, tenis, fotbal, 
basketbal. Sportoviště je jen třeba si objed-
nat přes rezervační systém společnosti Dokas:  
https://sportovistemestadobris.isportsystem.cz. 

V červnu jsou pro vás nachystané atraktivní 
a nevšední sportovní akce, které určitě stojí 
za to vyzkoušet. 
Akce jsou koncipované tak, aby zaujaly širokou 
veřejnost zejména svojí nenáročností. Ochutnat 
tak můžete sport, ke kterému se jen tak nedo-

stanete a můžete si jej užít i s celou rodinou 
nebo partou kamarádů.

3. 6. 2023 – Pochod Pičín–Řitka, výchozí bod 
také z dobříšského náměstí
3. 6. 2023 – Atletické závody pro rodiče a děti
11. 6. 2023 – Dobříšský triatlon – závod pro 
děti i dospělé sportovní amatéry
24. 6. 2023 – Sport na Dobříši pro všechny – 
dětské sportovní odpoledne s prezentací spor-
tovních oddílů

Štěpán Souček, zastupitel města Dobříše 
a předseda sportovní komise

Hurá pěšky do školy?
Od 24. dubna do 12. května proběhl projekt  
Pěšky do školy, který měl vést po dobu jeho 
trvání k zajištění bezpečnosti žáků a osob v da-
ném místě, a to v době od 7.30 hod. do 8.00 hod. 
V době uzavírky ulice Za Poštou nebylo možno 
do této lokality vjet. Protože sama bydlím vedle 
staré školy, měla jsem možnost celou akci a její 
chaotický průběh sledovat (zábrany, dohled 
městské policie a zástupců vedení města…).
Nevím, zda nyní, v době po ukončení projektu, 
je už všem složkám (městská policie, zástupci 
vedení města atd.) jasné, jak situace v této ob-
lasti v inkriminovanou dobu (7.30–8.00 hod.) 
vypadá… Děti jsou dále vozeny rodiči do školy, 
obyvatelé okolních domů si oddychli, že opět 
můžou jezdit za prací či nákupy, k lékaři. Projekt 
jsme všichni „přežili“, ale co nás ještě čeká?
Také mi nepřipadá vhodné – byť v rámci pro-
jektu – umožnit dětem aktivity na silnici v době 
uzavírky – skákání, malování atd., protože v té 
době se děti mají připravovat na výuku pod 
dohledem svých pedagogů. Myslím si, že jiné 
aktivity na silnici mimo běžný silniční provoz 
nepatří. (Ovšem, pokud nechceme děti školou 
povinné ukazovat politickým návštěvám – např. 
velvyslanci Nizozemí.)
Jako učitelce mi hlavou probleskne výukové 
téma „dopravní výchova“. Děti se učí nejen ve 
škole, ale převážně mezi sebou, od rodičů a blíz-
kého okolí, a na to bychom neměli zapomínat: 
dnes a denně přejdou chodci na červenou přes 
přechod, auta se objedou, když jedno zastaví 
před přechodem, aby pustilo chodce, po silni-
ci chodci (často rodiče s dětmi) chodí jako auto 
vpravo a narazili by do vás, když dodržujete 
předpisy, na chodníku vás předjede cyklista, 
který se bojí jet po silnici, kam patří dle zákona 
o silničním provozu, řidič neumí přečíst rychlost 
svého auta, auto si postaví na chodník… 
Zde si jistě každý doplní své zkušeností se silnič-
ním provozem, a to ovlivňuje přístup lidí k tole-
ranci, ochraně, plnění jejich povinností a  práv 
jako chodce, cyklisty a řidiče. Někteří si myslí, 
že jejich právo je nad práva ostatních, taktéž 
některé projekty jsou občas zaměřené jen na 
okamžitý efekt…

Eva Burešová, zastupitelka ANO 2011
Ilustrační foto, zdroj Freepik, @prostoolehZveme vás na pochod Pičín–Řitka

V sobotu 3. června se koná již 5. ročník pochodu Pičín–Řitka. Stejně jako v minulých letech jed-
na z tras vychází od dobříšské radnice, do Řitky lesem přes Kytín našlapete 21 km. Před radnicí bude 
v čase 8.00–11.00 stánek, kde se můžete zaregistrovat. Dospělí platí 100 Kč, děti zdarma. V cíli, kde se 
sejdou výletníci ze všech tras, se můžete těšit na občerstvení a doprovodný program. Z Řitky bude 
odpoledne jezdit kyvadlový autobus, který chodce odveze zpět do Kytína, Dobříše či Pičína.
Podrobnosti najdete na https://picin-ritka.cz/.

Dobříšský triatlon
1. ročník v neděli 11. 6. 2023

Závod pro každého: vzdálenosti jednotlivých 
disciplín plavání, kolo a běh jsou navrženy 

tak, aby si závod užili všichni sportovci.

Místo závodu – start/cíl: poloostrůvek 
na rybníku Papež u sídliště Větrník

Věkové kategorie a vzdálenosti:
Děti 6–10 let: 
10 m plavání – 1 000 m kolo – 2 000 m běh
Děti 11–15 let: 
20 m plavání – 2 000 m kolo – 500 m běh
Dospělí 16 a více let: 
100 m plavání – 15 km kolo – 2 km běh
Závod štafet (16+) 
rodinné, smíšené, firemní

Startovné: děti do 15 let zdarma, starší nad 
16 let platí startovné 150 Kč/osoba
Prezentace závodu: 9.00 až 10.00 hod., start 
první věkové kategorie v 10.30 hod.
Registrace k závodu pro nepřihlášené pře-
dem bude probíhat přímo na místě. 

Sport na Dobříši  
pro všechny

Vážení spoluobčané, zveme vás na prezen-
taci sportovních a zájmových spolků!

Areál MFK Dobříš
fotbalové hřiště s umělou trávou

24. 6. 2023
15.00–18.00 hod.

Pro účastníky akce odměna 
a občerstvení zdarma.

Účelem akce je prezentace zdravého, aktiv-
ního a zábavného pohybu dětí a mládeže na 
čerstvém vzduchu – vytržení z virtuálního 
a internetového světa.

Přijďte si zdarma se svými dětmi vyzkou-
šet tyto sporty: fotbal, tenis, aerobik, vše-
sportovní průpravu se Sokolem, atletiku, 
hokej, gymnastiku, volejbal, cyklistiku i po-
silování. 

Uzávěrka příspěvků 
do prázdninového dvojčísla  

Dobříšských listů  
bude 15. června 2023.

Redakce DL:  
Ing. Denisa Havlíčková 

tel.: 731 619 667  
e-mail: dobrisskelisty@mestodobris.cz
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Postup do celostátního finále soutěže Antifetfest
I v letošním roce jsme se zúčastnili soutěžního festi-
valu amatérských filmů Antifetfest. Úkolem bylo vy-
tvořit snímek s tematikou rizikového chování, např. 
šikany, alkoholismu, gamblingu aj. Do okresního kola 
jsme poslali dva snímky – jeden s názvem Not Alo-
ne, který vytvořila žákyně 8.A Sofija Kyncl a hlavní  
 

roli ztvárnil Lukáš Novák, a druhý s názvem Našep-
távači, který natočil tým žáků z 8.C. Na obou sním-
cích žáci intenzivně pracovali několik týdnů a jejich 
úsilí se vyplatilo, jelikož oba dva postupují z okres-
ního kola do celostátního finále, které se uskuteční 
v říjnu v Lomnici nad Popelkou. Držte nám palce. 

Monika Cieślik

ŠKOLY

Den Země  
na „staré“ škole 
V pátek 21. dubna jsme se opět dočkali oslav 
Dne Země v podobě projektového dne, do kte-
rého se zapojila celá škola.
Třídy prvního stupně a žáci 6. ročníku se pus-
tili do úklidu prostranství začínajícího u školy 
a  končícího v prostorách parku. Abychom dě-
tem úklid zpříjemnili, připravili jsme v okolí ško-
ly a v parku několik stanovišť s úkoly. A co je če-
kalo? V areálu školy určovaly hlasy ptáků, zjistily, 
zda patří mezi „Vševědy“. V tělocvičně vyzkouše-
ly svoji obratnost a zopakovaly si základy první 
pomoci. Ostatní stanoviště pak prověřila jejich 
dovednosti v oblasti třídění odpadů, poznávání 
organismů, ekologie, přírodních věd, lidského 
těla a dalších. Ani tento rok nechyběly celosou-
těžní úkoly. První byl tradiční sběr odpadků. 
Druhý úkol bývá vždy originální. Děti tentokrát 
skládaly moudré věty, jejichž společným jmeno-
vatelem byla příroda.
Žáci 7. a 8. ročníku měli připravený program, 
který částečně navázal na středeční promítání 

v rámci programu Svět kolem nás – Tanzánie. 
Dalšími úkoly bylo sestavení paletky přírodnin, 
natočení rýmovaného pozdravu planetě Zemi 
a pořízení zajímavých fotografií přírody. 
Počasí nám ukázalo přívětivější stránku, a tak 
jsme si prosluněné dopoledne užili. 
Závěrem je ještě třeba poděkovat městu Dobříš 
za poskytnuté pytle a rukavice na sběr odpad-
ků. Nemalý dík patří žákům 9. ročníků a pedago-
gům na stanovištích, kteří odvedli největší kus 
práce. 

Jitka Hadamovská

Sportovní úspěchy „staré“ školy
Letošní jaro je nabité úspěchy žáků prvního 
i  druhého stupně v okresních kolech různých 
sportovních disciplín. V basketbalovém turnaji 
v kategorii 6. a 7. tříd obsadila děvčata 4. místo, 
v kategorii 8. a 9. tříd vybojovaly dívky 6. mís-
to a hoši získali 4. místo. Ve vybíjené získali žáci 
4. a 5. tříd 4. místo a ve volejbale hoši 8. a 9. tříd 
6. místo. Ve fotbalových turnajích obsadili žáci 
8.  a 9. tříd 3. místo v minifotbale a 4. a 5. tříd 
2. místo v MC Donald’s Cupu.

Ve štafetovém poháru získali mladší žáci 3. mís-
to. V atletickém čtyřboji v kategorii 8. a 9. tříd 
získali hoši 3. místo a dívky byly čtvrté. Velmi 
úspěšní byli naši závodníci v plavecko-běžec-
kém poháru, ve kterém si umístěním mezi tře-
mi nejlepšími zajistili postup do krajského kola 
Adam Maleček, Adéla Bedřichová, Karolína 
Hašplová, Vojtěch Melša, Filip Šantora, Jakub 
Sirotek a Zuzana Kočí.

V krajském kole Odznaku všestrannosti, který 
se konal 2. května ve Slaném, obsadila Daniela 

Michálková 1. místo a svým výkonem se kvalifi-
kovala do republikového finále. Adriana Hamer-
níková obsadila 2. místo, Václav Schneider vybo-
joval 3. místo a Filip Šantora obsadil 15. místo ze 
46 závodníků.

Všem soutěžícím blahopřejeme a děkujeme za 
vzornou reprezentaci školy. Jména všech soutě-
žících naleznete na webových stránkách školy.

Zuzana Kočí a Kateřina Sobotková
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Zprávy z 2. ZŠ Dobříš
Den Země a další akce na prvním 
stupni 2. ZŠ Dobříš

V druhé půlce dubna již tradičně slavíme Den 
Země a děláme s dětmi akce a projekty zamě-
řené na ekologii a environmentální vzdělávání. 
Proto se některé z tříd vydaly do záchranné 
stanice Ochrana fauny Hrachov, kde se děti 
seznámily s prací těch, kteří se starají o ohro-
žená či zraněná zvířata, a zapojily se do vzdě-
lávacích programů, které tato stanice nabízí. 
Třída V.A využila nabídky dobříšského zámku 
a prošla si nově zrekonstruovaný francouz-
ský park a prozkoumala expozici Tajuplný les 
a Voda v oranžérii. Třída V.C byla pozvána do 
lesa na projektový den lesní pedagogiky. Tato 
úspěšná a přínosná akce, kterou organizuje 
společnost MAS Brdy–Vltava, dětem ukázala, 
jak lze podpořit obnovu lesa a jak se bojuje se 
škůdci. Další třídy spojily procházku jarní pří-
rodou s úklidem okolí města Dobříše nebo se 
zúčastnily oslavy Dne Země, která se jako kaž-
dý rok konala na hřišti v ulici Boženy Němcové 
a organizačně ji zajišťuje město Dobříš. Letos 

byla tematicky zaměřena na hmyzí říši. Tam se 
děti patřičně vyřádily, ale odnesly si i spoustu 
nových poznatků a informací.
Snažíme se ale děti vzdělávat i v dalších ob-
lastech, takže některé třídy zavítaly do diva-
dla. Menší děti navštívily v kulturním domě 
divadelní představení „Včelí medvídci zpívají“, 
starším dětem bylo věnováno představení 
v  příbramském divadle Záhada hlavolamu. 
Vydali jsme se také do Prahy do knihovny Stra-
hovského kláštera a na exkurzi do České ná-
rodní banky. Během hodin výtvarné a pracovní 
výchovy jsme se zaměřili na téma čarodějnice, 
jarní květiny nebo Den matek. Paní učitelky 

z  prvních tříd pochválily svoje šikovné prvňá-
ky, kteří udělali velký pokrok a svá přáníčka pro 
maminky nejenom vyzdobili, ale i doprovodili 
napsaným přáním. Nesmíme ani zapomenout 
na účast a úspěchy v různých soutěžích. Jed-
ná se například o Lucii Gerntovou ze III.C, která 
zazářila v matematické soutěži Klokan, nebo 
o Marka Urbana z II.A a  Pavlínu Kejzlarovou 
z  IV.C, kteří získali medaile v plavecko-běžec-
kém poháru Středočeského kraje. Výborně naši 
školu reprezentovali i malí fotbalisté v okres-
ním finále turnaje McDonald‘s Cup a malí atleti 
v závodě štafet.

Tereza Moslerová, třídní učitelka V.D

Sportovní třídy na 2. ZŠ Dobříš
Naše škola každoročně nabízí žákům rozšířenou 
výuku tělesné výchovy. V příštím školním roce 
2023/2024 se otevírají dvě takové třídy – jedna 
od 3. ročníku a druhá od 5. ročníku.
Žáci mají od 5. ročníku dle učebního plánu 4 ho-
diny tělesné výchovy týdně. Na 2. stupni mají také 
možnost volitelného předmětu sportovní hry. 
Dále se žáci mohou účastnit sportovních kur-
zů – lyžařských (3. a 7. ročník), sportovně-tu-
ristických (5. a 6. ročník) a kurzu windsurfingu 
v Chorvatsku (8. a 9. ročník).
Ve sportovních třídách se zaměřujeme na vše-
stranný rozvoj všech pohybových schopnos-
tí žáků (síla, rychlost, obratnost a vytrvalost). 
Chlapci i dívky získávají základy různých druhů 
tradičních (basketbal, volejbal, fotbal, házená, 
lední hokej, florbal) i netradičních kolektivních 

sportů (frisbee, rugby, lakros, softbal, přehazo-
vaná, vybíjená). 
Pro sportovní činnost má škola velmi dobré 
podmínky. Ke škole patří sportovní areál – hřiště 
na malou kopanou s umělou trávou 3. genera-
ce, atletický ovál se sektory na všechny atletické 
disciplíny, hřiště na volejbal, hřiště na basketbal, 
a to vše s umělým povrchem umožňujícím vyu-
žití prakticky celoročně. Dále škola využívá svoji 
tělocvičnu, sportovní halu a fotbalové hřiště 
MFK Dobříš.
Žáci mající zájem o zařazení do těchto tříd ab-
solvují talentové sportovní zkoušky, na základě 
kterých mohou být vybráni. Tyto zkoušky obsa-
hují atletické disciplíny, ovládání míče, obrat-
nostní a silové cviky.

Vojtěch Paul, za kabinet Tv

Počítače dětem a velké poděkování IT People

Zástupce neziskové organizace IT People paní 
Ing. Kamila Fáryová společně s poslanci Parla-
mentu České republiky panem Mgr. Tomášem 
Helebrantem a paní Romanou Fišerovou předali 
2. základní škole Dobříš dne 25. dubna 30 kusů 
stolních počítačů včetně monitorů. Předání po-
čítačů proběhlo přímo ve škole. Děti, které bu-
dou tyto počítače používat, budou mít možnost 
získat nové vzdělávací zkušenosti a rozvíjet své 
digitální dovednosti. Děkujeme.

B. Pallagyová, ředitelka školy

Akce ve školní družině 

V naší školní družině mají děti velké množství 
různých aktivit. Kromě tvořivých činností se 
děti rády věnují i sportu. Mohou navštěvovat 
sportovní kroužek a průběžně si pro ně připra-
vujeme sportovní odpoledne plné soutěží a her. 
Jindy třeba šipkovanou v parku a ještě nás čeká 
opékání buřtů v areálu školy. 

Klára Szabová, ŠD
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ZŠ TRNKA – Kameny zmizelých
Žáci druhého stupně ZŠ TRNKA se už třetím 
rokem zabývají tématem Kameny zmizelých. 
Vše začíná projektovým týdnem v sedmé třídě.  
Napříč předměty děti probírají osudy židov-
ských obyvatel za 2. světové války, s přihléd-
nutím k místní historii. V letošním roce projekt 
zahájila cesta do Památníku Terezín, kde sed-
máci získávali odpovědi na své zvídavé otázky. 
V pondělí dalšího týdne je překvapila zážitková 
městská hra po Dobříši. Následovala prohlídka 
židovského hřbitova a povídání o jeho záchra-
ně za minulého režimu s paní Zorou Rysovou. 

Ve středu bylo na programu zkoumání data-
bází obětí holocaustu a ve čtvrtek děti tvořily 
výtvarná i  literární díla na téma „Co kdyby ne-
byla 2.  světová válka?“. Jaké by byly osudy ži-
dovských obyvatel? Co by bylo jinak? Pohled na 
to, co každý ze sedmáků vytvořil, ať už výtvarně 
či literárně, vhání slzy do očí a vede k zamyšlení 
nad tím, co  všechno bylo zmařeno. Závěrečný 
den projektu provoněl celou školu, protože děti 
si zkoušely pečení židovských pokrmů. Latkes, 
rugelach i kugl dopadly výborně!

Mgr. Markéta Svobodová

Svět knihy 2023
Máte rádi knížky? Sledujete knižní novinky? Víte, co teď „frčí“, o čem se píše? V ZŠ TRNKA klademe 
na čtenářství velký důraz a podporujeme ho všemi možnými způsoby. Naši třeťáci se tak vypravili 
na veletrh Svět knihy 2023. Navštívili zde hudebně-literární dílnu básníka a performera Petra Váši, 
který dětem představil knihu Rajčaťáci a Banáni. Děti si vyzkoušely, jak se poslouchá ticho, společně 
s hrdiny knížky se vydaly na lov slov a propojily se se svými vrstevníky z jiných škol do jednoho ryt-
micky jamovacího orchestru. V druhé dílně se dozvěděly, jak vznikla světoznámá stavebnice LEGO, 
poslechly si úryvky z knihy, která se tímto tématem zabývá a na závěr postavily z kostiček originální 
vzkazy o tom, co pro ně hra s touto stavebnicí znamená. Děti se vrátily plné dojmů a chuti nejen si 
dál hrát, ale i objevovat další a další knihy nejrůznějších žánrů.

Mgr. Marcela Lorencová

Zprávy ze školní družiny 
V posledních týdnech jsme ve školní družině 
uspořádali mnoho akcí.   
Za poznáním i turistikou jsme vyjeli do blízkých 
měst – v Mníšku pod Brdy jsme obdivovali zá-
meckou zahradu a poutní areál Skalka. Zde jsme 
si vyzkoušeli skautské dovednosti jako rozdělání 
ohně, přípravu svačiny či orientaci v přírodě.  
V Příbrami jsme navštívili Dům Natura, kde jsme 
viděli mnoho obojživelníků, mohli si pohladit 
agamu a vstoupili jsme do brdských lesů pro-
střednictvím výstavy CHKO Brdy. Nevynechali 
jsme ani výstavu obrazů Jana Sováka, která nás 
přenesla do pravěku.

Pohybové dovednosti jsme si zdokonalovali při 
rozličných sportovních hrách. Naší další akcí 
byla „Kuličkiáda“, při které jsme zažili mnohé na-
pínavé chvilky.
Nezapomněli jsme ani na Svátek matek. Mamin-
kám jsme vyrobili korálková srdíčka a ženy v do-
mově důchodců jsme potěšili přáníčky. 
Ani v červnu nebudeme zahálet – navštívíme 
kozí farmu, hernu Skřítkov a vyrazíme na výlet 
vlakem. A na závěr školního roku si jako odmě-
nu připravíme letní dobroty z ovoce. Potom si 
už budeme užívat prázdniny…

M. Řáhová a děti ze ŠD

Den Země na ZŠ Lidická
Ve dnech 20. a 21. dubna byl na ZŠ Lidická reali-
zován projekt Den Země. Životní prostředí a jeho 
ochrana, třídění odpadů, způsob ochrany vody, 
půdy a ovzduší, to byla hlavní témata celoškol-
ního projektu. Žáci si ve skupinách vytvořili lap-
booky, v nichž uvedli, jak třídí odpad, jak dlouho 
trvá, než se který odpad v přírodě rozloží, které 
druhy odpadu třídí nejvíce a jak můžou planetě 
Zemi pomoci nebo alespoň ulehčit. Poté jsme se 
vydali na úklid širšího okolí školy od poházených 
odpadků.
V pátek 21. dubna nás čekala odměna v podo-
bě oslavy Dne Země pořádané městem Dobříš. 
Žáci si zahráli hry, kvízy, výtvarné a pohybo-
vé soutěže, získali řadu dárkových předmětů 
a  ještě si užili radosti na velkém nafukovacím 
skákacím hradu. Tímto velice děkujeme za krás-
nou akci městu Dobříš a všem spolupracujícím 
partnerům. 

Hurá do ZOO!
Dne 27. dubna žáci ZŠ Lidická vyrazili na výlet 
do ZOO Praha. A co jsme tam viděli? Tučňáky, 
lachtany, plameňáky, gorily, pavilon šelem, vele-

mloky, zubry, slony, žirafy a zebry, hrochy, vydru, 
lední medvědy, indonéskou džungli.
V hodinách přírodopisu se zamýšlíme nad 
ochranou ohrožených druhů zvířat a významem 
zoologických zahrad. 
A co můžeme pro ochranu přírody a potažmo 
ohrožených druhů udělat my? To přece víme 
ze školních projektů environmentální výchovy, 
jako je Den Země a další. 

Prohlídka oranžerie zámku 
Dobříš

Dne 5. května ZŠ Lidická využila nabídky zámku 
Dobříš a naši žáci navštívili interaktivní expozice 
nazvané Tajuplný les a Voda. Dětem se expozi-
ce velmi líbily a přinesly nám celou řadu zážitků 
a poznatků. Žákům se také velice líbila současně 
probíhající výstava obrazů paní Emilie a Zdeňka 
Milerových, postavičky krtečka a jeho kamarádů 
včetně herního koutku. 
ZŠ Lidická děkuje návštěvnímu centru a Správě 
zámku Dobříš za možnost tyto expozice navštívit. 

Ing. Hana Jará
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Francie 2023
Vypadá to, že jaro se v Česku tento rok nějak 
opozdilo. Tak jsme se mu rozhodli vydat naproti 
do Francie!
Díky ochotě paní profesorek Lukjanové a Per-
geltové se nám i letos podařilo naplánovat náš 
oblíbený výlet do Francie, který jsme zahájili 
v podvečer prvního máje na nádraží Florenc.
Druhý den dopoledne už nás vítalo nejroman-
tičtější město Evropy – Paříž, kde nás čekaly 
dva dlouhé dny. Strávili jsme je chozením po 
památkách, piknikem v zahradě muzea Louvre, 
výletem k Eiffelově věži a Institutu du monde 
arabe, návštěvou nádherného Musée d'Orsay, 
posedáváním v kavárnách a blouděním v paříž-
ském metru.
Dále jsme pokračovali do malebného městečka 
Tonnerre v Burgundsku, kde nás ubytovaly hos-
titelské rodiny.
Čtvrteční prohlídku města jsme zahájili na rad-
nici přivítáním se starostou M. Cédricem Cle-
chem. Následoval výlet do krásného historické-
ho městečka Noyers na řece Serein se zastávkou 
ve vinařské oblasti Chablis.

V pátek nás čekala návštěva místního gym-
názia Chevalier d’Eon, kde jsme se zúčastnili 
dvou hodin angličtiny, což bylo moc zajíma-
vé. Odpoledne jsme strávili prohlídkou města  
Auxerre.

V sobotu jsme vyrazili do krásného města Dijon, 
které jsme si prohlédli a navštívili místní muze-
um umění. Večer jsme byli pozváni na koncert 
do tonnerrského kostela St. Pierre. S našimi 
úžasnými hostiteli jsme se rozloučili výbornou 
večeří v restauraci Au Chat qui rêve. 
V neděli ráno jsme odjeli zpět do Paříže, kde 
jsme stihli ještě procházku a nakupování v cen-
tru a prohlídku Rue Crémieux, a vyrazili jsme 
domů, i když se nám odjíždět vůbec nechtělo.
Všichni jsme si tento týden plný zážitků, výborné-
ho jídla a sluníčka moc užili. Ještě jednou děku-
jeme paním profesorkám a celému gymnáziu za 
naplánování a zprostředkování celé akce a  přá-
telskou náladu, která panovala po celý týden.

Líza Machová, 
Gymnázium Karla Čapka, septima

Oprava školní jurty a plánování chodu školy
Milí rodiče, uplynul další měsíc a před námi stojí 
velký úkol. Dát zase jurtu dohromady tak, aby 
z ní mohl vzniknout bezpečný a útulný prostor 
pro vzdělávání dětí. 

V září minulého roku se Dobříší prohnalo tor-
nádo, jak si jistě místní pamatují. Jurtu nám 
poničilo tak, že je potřeba ji částečně zrekon-
struovat a některé díly vyměnit za úplně nové. 
V současné době jsou na jejím původním mís-
tě pouze kamna s podlahou, kterou je potřeba 

zbrousit a natřít. Dřevěná kostra a plachta s plstí 
jsou v takovém stavu, že musí být vyměněny za 
nové. Kůly s korunou je zase potřeba pořádně 
vyčistit. Cesta to není jednoduchá, ale s neustu-
pujícím nadšením a odhodláním pomalu spě-
jeme ke zdárnému konci, který bude zároveň 
začátkem něčeho nového.
Na konci dubna proběhla vzájemně obohacující 
setkání s potenciálními zájemci o lesní komunit-
ní školu. Po seznámení s rodinami jsme si sdělili 
naše představy a přání, jak bychom mohli školu 
vést a v rámci našich možností se společně po-
dílet na jejím chodu. Ačkoli mám v plánu prů-
vodcovat děti sama, rýsuje se nám možnost pra-
videlné angličtiny s maminkou, která žila 21 let 
v Anglii a už učí v lesní škole v Lipce. Vidím to 
jako velký benefit, jelikož může dětem předat 
dobré základy. Zkrátka bude platit, že jaké si 

to uděláme, takové to budeme mít, a já věřím, 
že každý má co nabídnout. Zatím jsem mohla 
rodičům a dětem ukázat pouze vnitřní prostor 
školkové jurty, aby měli představu o jejím vzhle-
du. Věřím však, že další shledání už proběhne 
i v prostoru jurty školní. Předpokládaný termín 
dokončení rekonstrukce je polovina června.
Škola bude otevřená od pondělí do čtvrtka a ur-
čená dětem první až třetí třídy v takovém počtu, 
aby mohl být zachován individuální přístup. 
Prozatím je strop stanoven na osm dětí. Čas, na-
sbírané zkušenosti a zájem rodičů ukáží, zdali se 
tento počet bude ještě v budoucnu měnit.
Těším se, že další mé sdílení rozjezdu „školy 
v lese“ už bude ozdobeno fotkou nové jurty 
a  přeji vám všem krásné a plnohodnotně strá-
vené dny.

Mgr. Karin Křižanová 
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Do programu se tentokrát zapojily i paní učitel-
ky, které společně s dětmi ukázaly několik neu-
věřitelných triků s opravdovým ohněm. CIRKUS 
HAPPY KIDS dal malým děvčátkům i klukům 
z dobříšské mateřské školy možnost vyzkoušet 
si nevšední dovednosti v jedinečném prostředí. 
Z úžasné příležitosti, kterou děti dostaly, byly 
nadšené nejen paní učitelky. Vystoupení si ne-
nechali ujít samozřejmě ani rodiče a prarodiče, 
kteří se opravdu měli na co dívat.

Text a foto: Denisa Havlíčková

ŠKOLY

Díky jedinečnému projektu CIRCUS HAPPY KIDS 
pro děti se v Dobříši již podruhé stavělo šapitó, 
ve kterém se hlavními hvězdami staly děti. Tento-
krát si pro rodiče a širokou veřejnost nacvičily cir-
kusové představení děti ze 4. MŠ Dobříš. Společ-
ně se svými učitelkami si vyzkoušely život v kůži 
cirkusových artistů. Pod vedením zkušených ar-
tistů, kouzelníků a cirkusových klaunů si natréno-
valy během dvou dnů něco málo z akrobacie, ča-
rování, klaunovských legrácek, tance i chůze po 
laně. A co víc, vyzkoušely si třeba i plivání ohně.

Rodina Lagronova, která CIRCUS HAPPY KIDS 
vede, se již po generace věnuje cirkusovému 
umění. Jan Lagron, žonglér a ředitel cirkusu, zdě-
dil svou vášeň po svých rodičích – otci klaunovi 
a  matce akrobatce. Společně se svou rodinou 
nyní cestuje po republice a nabízí školám progra-
my, do kterých se zapojují především děti. Nácvik 
cirkusových kousků a celého programu však není 
jen o zábavě. Děti se učí vzájemné spolupráci, 
vystupování na veřejnosti a získávají zábavnou 
formou svou přirozenou sebedůvěru.

Víte, že …
Od roku 1774 jsou obyvatelé povinni plnit všeo-
becnou povinnou školní docházku. Od té doby 
dochází ke snahám měnit a upravovat systém 
školství z různých důvodů – politických, spole-
čenských, ekonomických, průmyslových…

Dobříš je centrem oblasti Dobříšska – vzdělá-
vání, doprava, služby, lékařská péče, samosprá-
va (úřad), Policie ČR, městská policie atd. Dnes 
a  denně se objevují problémy ve všech těchto 
sférách a hledají se řešení. Na každém z nás je, 
jak se naše společnost bude vyvíjet…
Co občan, to představa, jak se například vzdě-
lávat. Každý rodič jistě ví, jak se mají vzdělávat 
jeho děti, co se mají učit, kdo je vhodný učitel 
nebo učitelka, kolik má vzdělání stát rodinu dí-
těte, kolik má na vzdělání vynaložit stát. 
Málokdo ze soudných rodičů přemýšlí také 
o tom, že škola není „náhradní zařízení“ za rodinu. 

Víte, že okolní obce Dobříše zřizují pro děti s tr-
valým bydlištěm mateřské a základní školy pře-
vážně 1. stupně (1.–5. ročník) a Dobříš byla a je 
centrem vzdělávání – předškolního, základního, 
středního a speciálního?
Zřizovatelem těchto škol na Dobříši (3 mateřské, 
2 základní školy a 1 speciální základní) je město, 
které ze zákona o samosprávě, zákona školské-
ho a dalších financuje provoz těchto škol. Měs-
to Dobříš (jako obec s rozšířenou působností) 
je ovšem pro obyvatele Dobříše a okolních 
obcí také místem, kde získávají děti předškolní 
vzdělávání a úplnou povinnou školní docházku. 
V praxi to znamená, že například dítě z Obořiště 
musí být od 6. ročníku přijato k povinné školní 
docházce na Dobříši. Samozřejmě že tato sku-
tečnost s sebou nese i problém omezené kapa-
city základních škol. Pokud se z důvodu naplně-
né kapacity dítě do školy na Dobříš nedostane, 

musí rodiče napsat odvolání a řešení je na Stře-
dočeském kraji. 
Současný městský školský systém nemusí vyho-
vovat všem rodičům. Pak jsou i na našem území 
města nejrůznější varianty soukromého vzdělá-
ní (např. ZŠ Trnka).
Financování soukromých školských zařízení stá-
tem dle MŠMT je dáno registrací v registru škol-
ských zařízení, to znamená, že finance na mzdy 
učitelů, vzdělávání učitelů, učební pomůcky, 
dotace atd. dostávají tyto školy dle normativu 
od státu. Provoz svých zařízení (energie, opravy, 
přístavby, nájem…) jsou povinni zajistit sou-
kromí zřizovatelé z jiných zdrojů než stáních – 
městských.
Info o uvedených faktech lze dohledat na 
webových stránkách ministerstev, obcí, registru 
smluv atd.

Mgr. Eva Burešová, zastupitelka ANO 2011

Cirkusový svět v dětských rukou: Děti ze 4. MŠ 
Dobříš se staly hvězdami šapitó!
Přemýšleli jste někdy, jaké by to bylo stát se hvězdou cirkusu? Jak byste vypadali 
na visuté hrazdě, jak byste chodili po laně a plivali oheň? Pro děti ze 4. MŠ Dobříš 
se toto přání splnilo! Na několik dní se staly součástí cirkusového představení a vy-
zkoušely si život v kůži cirkusových artistů.
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Dne 7. června bude představení určené hlavně 
rodičům a příbuzenstvu, 8. června se na mladé 
herce přijdou podívat hlavně jejich spolužáci ze 
škol a případně rodiče, kteří nestihli středeční 
vystoupení. 

S velkým nadšením zkouší třída 2.B. paní uči-
telky/režisérky i scenáristky Petráskové ze Star-
ky hru Mach a Šebestová, jak učili Jonatána 
slušnému chování. Děti mají už hotové kostý-
my a zkoušení si vysloveně užívají. Na jevišti se 
objeví tradiční postavy z kresleného evergreenu 
a do hry se herecky zapojí celá třída například 
v  rolích pana účetního, domácího, školníka až 
po paní ředitelku, a že ta si pořádek sjednat umí.
Natočili jsme vám malou ukázku a je na co se 
těšit! 

S nemenším nasazením si zkoušky užívají herci 
a herečky pod vedením paní učitelky/režisérky 
a scenáristky Petrlíkové, které zdatně vypomáhá 
paní Vacková. Všichni žáci mají krásné kostýmy 
a jak pohádka Princezna a půl království skončí, 
nevíme ani my. Herci mi odmítli konec zahrát, 
prý nemám být zvědavý. Bohatý a vtipný scénář 
napovídá, že se diváci určitě nebudou nudit. 
Tedy druhým soutěžícím týmem jsou žáci třetí 
až osmé třídy, opět ze Starky.

Rosovice budou reprezentovat herci a herečky 
pod režijní taktovkou paní učitelky Simmerové 
a je vidět velký pokrok v nazkoušení hry. Všech-
ny děti mají krásné kostýmy a samy si udělaly 
kulisy. Na otázku, co mi děti zahrají za ukázku, 
jsem se dozvěděl, že jen celou hru, anebo nic. 
A zase to stálo za to! Děti mají energie na rozdá-

vání a už se těší na velké jeviště, kde nám zahrají 
hru Lotrando a Zubejda.  

Na Novce je mnoho nového v nazkoušených 
hrách, protože jak jsme psali v minulém článku, 
přihlásily se rovnou tři třídy. 
První třída 7.A v režii paní učitelky i režisérky 
Jindrákové si vybrala zhudebněnou pohádku 
Červená Karkulka a celá třída se řídím heslem 
„jeden za všechny a všichni za jednoho“. Tedy 
třicet žáků odhodlaně zpívá jako o první místo, 
a kdyby zkoušku nenarušilo požární cvičení, tak 
to nemělo chybu. Hasiče jsem sice neviděl, ale 
prý měli dorazit. Tak snad příště. Všiml jsem si, 
že při zkoušce nebyla zapotřebí ani nápověda. 
Pokud třídu doprovodí živá hudba, jak byl pů-
vodní záměr, tak se kvalita vystoupení pousne 
mnohem výše.

Druhá třída je 2.B, abychom to měli hezky čísel-
ně za sebou, a paní režisérka i scenáristka Ple-
tichová si s dětmi užívá zkoušení pohádky Sůl 
nad zlato, kde láska prochází nejen žaludkem, 
ale znamená i lásku k tatínkovi králi. Kostýmy 
dětem sluší a pohádku mi s chutí odehrály, a ješ-
tě chtěly přidávat. Kdyby paní Pletichová neza-
kročila, tak už bych hrál s dětmi.

Třetí soutěžícím z Novky je třída 4.B paní učitel-
ky a režisérky Karochové, která zkouší se všemi 
28 dětmi hru Dlouhý, Široký a Bystrozraký. Paní 
učitelce pomáhá paní asistentka Menzelová 
a  kostýmy si s dětmi udělají samy. V pohádce 
se bude tančit i zpívat, a to celých třicet minut.  
Určitě je na co se těšit, a my se také těšíme.

Sedmým soutěžícím jsou děti ze Staré Hutě se 
svojí hrou O čtyřech mušketýrech, ve které se 
přeneseme do zvířecího světa, a paní režisérka 
Váňová se postará o to, aby to byl výlet nevšed-
ní. Paní Drozdová připraví pro mladé herce kos-
týmy a na choreografii dohlédne paní Mocová. 
Desetičlenný soubor nás bude v půlhodinovém 
představení bavit za doprovodu hudby divadla 
Semafor, které máme moc rádi. 

Na viděnou se těší všechny děti a režisérky.

Divadlu zdar a na 1. dobříšském divadelním fes-
tivalu základních škol na viděnou!

Za dobříšské divadlo Erik Pergl
Ilustrační foto: pixabay.com

School fest
Milí čtenáři, v květnu jsme vám představili herecké hvězdy 
1. dobříšského dětského festivalu School Fest a dnes vám blí-
že přiblížíme jejich přípravy na vystoupení, které se bude konat 
7. a 8. června 2023 v Kulturním domě na Dobříši.
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KNIHOMRNĚ – pondělí 5. 6. od 10.00
Pokud je vašemu děťátku něco mezi šesti mě-
síci a třemi lety, šup s ním k nám do knihovny! 
V rámci celorepublikového projektu Bookstart 
– S  knížkou do života pracujeme s více než 
160  takto malými dětmi v devíti skupinách: 
jednou měsíčně pro ně chystáme speciální čty-
řicetiminutový program s básničkami, písnič-
kami, pohybovými prvky a krátkou pohádkou. 
Dlouhodobé výzkumy jednoznačně potvrzují 
jasnou souvislost práce s knihou u předškolních 
dětí s pozdějšími výbornými školními výsledky. 
Vstup je volný a na prvním setkání obdržíte uví-
tací balíček s vhodnou knížkou a průkazku na 
rok zdarma.

VÝTVARNÁ DÍLNA S JÍŤOU: NĚŽNÝ LEKNÍN 
– pondělí 5. 6. od 12 do 17 hodin

Pěstovat lekníny není jen tak. S tím, který si vy-
robíte v Jítině dílně, ale žádnou velkou práci mít 
nebudete. Vstup volný, materiál zdarma.

MAGIC THE GATHERING – každé pondělí od 
17.00 (5., 12., 19. a 26. 6.)
Přijďte si zahrát! Vstup samozřejmě volný.

PŘIJĎ SI HRÁT I ODPOČINOUT DO KNIHOVNY! 
– úterý 13., 20. a 27. 6. od 16.16
V úterý 6. 6. se místo kroužku koná divadel-
ní představení pro děti v anglickém parku  
zámku Dobříš od 17.00 – Vstup volný!

Kroužek pro děti jakéhokoli věku – ideálně však 
od 6 do 12 let – každé úterý zdarma. Výtvarná 
dílna, pohádka, povídání... Kroužek je volně pří-
stupný, není nutno chodit pravidelně, děti mo-
hou chodit i s rodiči. Hlavním cílem kroužku je 
propojit ukrajinské děti s jejich českými vrstev-
níky. Kroužek je podpořen Nadací OSF z progra-
mu Neformální vzdělávání v knihovnách.

DIVADLO JÁ TO JSEM: POTOPA – úterý 6. 6. 
od 17.00 v anglickém parku zámku Dobříš

Víťa Marčík mladší opět na Dobříši! Toto 
představení by se mohlo jmenovat „A po nás 
potopa“ či prostě „Noemova Archa“. Jedná se 
o příběh na motivy ze Starého zákona o Velké 
potopě. Představení pro malé i velké diváky od 
tří do sto a více let je podpořeno Nadací OSF 
z  programu Neformální vzdělávání v knihov-
nách, díky čemuž je vstup volný!

DEN PRO EMANUELA FRYNTU – čtvrtek 8. 6. 
od 17.00
Slavnostní vyhlášení výsledků literárně-výtvar-
né soutěže, hudba, zábava, občerstvení... Veřej-
nost vítána, vstup volný.

NEHÁZEJ FRYNTU DO ŽITA – výstava soutěž-
ních prací od 8. 6. do konce září
Emanuel Frynta – jeho texty zná každý, ale má-
lokdo o tom ví... Každopádně pro děti i dospělé 

Knihovna: Tomáš Etzler 
i divadlo pro děti
Milí čtenáři a návštěvníci knihovny, revize fon-
du je zaplaťpánbůh šťastně za námi a knihov-
na opět nabízí pěkné nové knihy i programy.  
Zejména upozorňujeme na představení Víti 
Marčíka v anglickém parku – navíc s volným 
vstupem, více se dozvíte níže.

MDU: TOMÁŠ ETZLER: NOVINÁŘEM V ČÍNĚ 
– čtvrtek 1. 6. od 17.00

Když Tomáš Etzler vystupoval v říjnu roku 2006 
v Pekingu z letadla, Čínu prakticky neznal. V ná-
sledujících sedmi letech však procestoval všech-
ny její provincie, v nichž potkal stovky nezapo-
menutelných lidí a prožil řadu silných příběhů. 
S čím se v totalitním režimu potýkají běžní lidé 
a co hrozí novinářům, kteří zpracovávají událos-
ti, jež se komunistická vláda snaží před světem 
skrýt? Pronikavý vhled do čínské reality ukazuje 
Říši středu v nepřikrášlených barvách osobních 
zážitků jako ambiciózní mocnost, jež si nároku-
je životy svých občanů. Známý novinář T. Etzler 
pracoval několik let pro zpravodajskou agentu-
ru CNN a též jako první stálý zpravodaj České 
televize z této země. Vstupné 80 Kč; káva/čaj 
v ceně.

KULTURA A SPOLEČNOST

TÁBOR PRO STARŠÍ A POKROČILÉ 
 – 7. až 11. 8. – přihlášky již nyní
Přijďte si odpočinout od hlídání vnoučat. Teď 
se postaráme my o vás!
Pětidenní příměstský tábor pro „hodně 
dospělé“ s bohatým programem denně 
od 9  do 15 hodin (ve čtvrtek od 13 do 19). 
Vzdělání, kultura, umění, vycházky (dle indi-
viduálních možností), dílny, relaxace. Zákuli-
sí příbramského divadla, muzeum na Svaté 
Hoře, klášter v Obořišti, kozí farma, exkurze 
v pekárně, hudební/výtvarná dílna, turnaj 
v šipkách, bowling, scénické čtení... Cena za 
5 dní 2 500 Kč zahrnuje veškeré vstupy, do-
pravu, program a čtyři obědy. Kapacita silně 
omezena, hlaste se ihned! Více informací 
v knihovně.
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je stále inspirativní – přijďte se podívat, budete 
překvapeni!

PIKNIKOVÝ KNIŽNÍ BAZAR – úterý 20. 6. od 
12 do 18 na trávníku před knihovnou
Bazar s knihami všech žánrů a oborů na trávníku 
před knihovnou! Stovky zajímavých titulů pro 
děti i dospělé. Šplouchací bazének, pétanque, 
kuželky, soutěžní hra pro děti, výtvarná dílna, 

výměnný swap bazárek nepotřebného obleče-
ní, domácí občerstvení. Přijďte posedět na dece, 
nakoupit skvělé čtení za pár korun, či dokonce 
nabídnout k prodeji vaše vlastní, již nepotřeb-
né knihy. V případě nepříznivého počasí se akce 
koná uvnitř v knihovně.

ČEŠTINA PRO CIZINCE – dvouhodinový kurz 
zdarma každý pátek od 16.00

Kurzy pro dospělé a mládež – více informací 
v  knihovně, na našem fb a www.knihovnadob-
ris.cz nebo na tel. 777 299 044. Kurz je podpořen 
Nadací OSF z programu Neformální vzdělávání 
v knihovnách.

Milí čtenáři, přejeme vám krásný skoroletní čas 
a těšíme se na vás v knihovně šest dní v týdnu 
(kromě čtvrtka). A jsme zvědaví, zda si všimnete, 
co jsme pro vás v době uzavírky knihovny vylep-
šili v oddělení pro dospělé...

Romana Nováková

Karel Jerie ve své tvorbě propojuje svět malby 
a komiksu. Přijďte se podívat na jeho výstavu 
„Mezi nebem a zemí“, která probíhá ve výstav-
ním sále Kulturního domu Dobříš do 25. 6. 2023.

Připravujeme:
21. 7. Summer fest Dobříš 2023

Ani letos si nenechte ujít naši tradiční 
hudební akci, která se opět uskuteční 
ve skate/bike parku V Lipkách. Letos to 
bude hodně elektronické, ale i rockově 
psychedelické… Máte se opravdu na co 
těšit. 

Fenomenální Noisy Pots sbírají se svými „hrnci“ 
úspěchy doma i ve světě…  Kapela Kill the Dan-
dies! s charismatickou frontmankou La Petite 
Sonjou je na elektronické scéně již uznávanou 
stálicí… A jsme rádi, že stálicí našeho festivalu 
zůstávají i naši metaloví kamarádi Los  Fotros, 
kteří ani letos nebudou na scéně chybět. Skvělá 
partička zkušených muzikantů kolem Michala 
Pavlíčka ml., která si pro radost občas zahraje 
pecky kapely Red Hot Chili Peppers, vás pak na 
závěr určitě nenechá odpočinout. 

Přijďte si užít muziku i tradičně skvělou atmosfé-
ru téhle letní akce. Těšíme se na vás!
POZOR! Letos se festival koná výjimečně 
v pátek!!! 
Více informací o programu v příštích DL. Sleduj-
te facebook a webové stránky KD Dobříš. 

Bohatý nakladatel Pierre Brochant má opravdu 
zvláštní druh zábavy. Jednou týdně se schází se 
svými přáteli na takzvané Večeři blbců. Každý 
má za úkol sehnat co možná největšího blbce 
a celý večer si ze svých blbců utahovat. Čím větší 
blb, tím líp – o to větší bude zábava…
Jeden večer, jeden pařížský byt a jeden blbec na 
večeři. Je naprosto jisté, že Pierre na tuhle noc 
do smrti nezapomene. Protože kdo jinému jámu 
kopá, sám do ní padá.
Divadelní spolek Pípa platí z Dobříše vás srdeč-
ně zve na premiéru této výborné francouzské 
komedie. 
Společenský sál KD Dobříš, sobota 10. červ-
na 2023 od 19.00 hod. Předprodej vstupenek 
v trafice U Davida. Vstupné: 150 Kč.

16. 6. Dirty Game a Epidemy – koncert
Koncert těchto kapel pořádá ZUŠ Dobříš. Dirty 
Game je dobříšská prog-metalová kapela, která 
se po dvanáctileté odmlce vrací na klubovou 
scénu. Epidemy je metalová kapela z Prahy, ak-
tuálně koncertující v rámci propagace jejich no-
vého alba s názvem Zrůdy v nás.
Společenský sál KD Dobříš, pátek 16. června 
2023 od 20.30 hod. Vstupné: 200 Kč. 

Výstava: Karel Jerie – Mezi nebem a zemí
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PRÁZDNINOVÁ VÝPŮJČNÍ DOBA
Od soboty 1. 7. do neděle 3. 9. včetně bu-
dou obě oddělení knihovny otevřena takto:
Úterý 8–18 hod.
Středa 8–17 hod. 
(kromě středy 5. 7. – státní svátek!)
Sobota 9–12 hod.

Kultura – červen 2023
9. 6. Garage & Tony Ducháček – koncert
GARAGE – mohykáni naší hudební a under-
groundové scény s charismatickým zpěvákem 
Tony Ducháčkem. Co je potřeba říct víc? 

Kapela vznikla v roce 1979, současnou sestavu 
kromě stálé trojice Tony Ducháček (zpěv), Honza 
Macháček (kytara, zpěv) a David Fikrle (basky-
tara) tvoří René Starhon (bicí) a Honzík Pokor-
ný (sólová kytara). Jejich hudba nám dodávala 
sílu v těžkých časech, jejich koncerty v  klubu 
Na  Chmelnici byly legendární. Písničky a hud-
ba Garage jsou založené na osobnosti zpěváka 
Tonyho Ducháčka, který je také autorem většiny 
textů založených na unikátním periferním slan-
gu. Hudba Garage je hlasitá a má grády, je znát, 
že je to pořád baví. Garage neztratila nic ze své 
síly, pořád má co nabídnout, není jen odleskem 
bývalé slávy. Nabízí přitom přesně to, co se od 
ní čeká, což ovšem u legendy není nedostatek, 
ale přednost. 
Společenský sál KD Dobříš, pátek 9. června 
2023 od 20.30 hod. Vstupné: 260/290 Kč. 
Předprodej v trafice U Davida a na Goout.net 
od 5. 5. 2023.

10. 6. Blbec k večeři – divadelní spolek Pípa 
platí – Premiéra!
Nikdy se neposmívej blbcům. Může se nakonec 
stát, že největší blbec budeš ty sám.
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Dobříšské večery hudby 
Amadeus String Trio v Zrcadlovém sále dobříšského zámku

Římskokatolická farnost Dobříš zve v neděli 18. června 2023 od 19.00 na koncert 
jednoho z předních českých komorních smyčcových ansámblů, jehož členové půso-
bí ve Škampově či Talichově kvartetu. 

Podbrdské folkování
Z důvodu onemocnění se Podbrdské fol-
kování 3. června 2023 nekoná. 
O náhradním termínu budete informováni. 
Zachovejte nám přízeň. 

Za pořádající kapelu Naopak Martin Zajíček 
www.naopakfolk.cz 

Vážení čtenáři,
srdečně vás zveme na dětský den, který se 
uskuteční v sobotu 3. června od 9 do 17 hod. 
na nádvoří zámku Dobříš.
Pro malé i velké návštěvníky budou připraveny 
ukázky tradičních řemesel – kovář, drátenice, 
řezbářka, paličkování. Ke zhlédnutí budou do-
bové panenky.
Dále bude k vidění sokolník s dravci a samozřej-
mě nebude chybět občerstvení, stánky s možnos-
tí zakoupení suvenýrů a tvořivá dílnička pro děti. 

Aktuálně v galerii zámku Dobříš:
Zdeněk Burian: Pravěk a dobrodružství

Výstava školních plakátů a dalších grafik.
Otevírací doba St–Ne od 9.00 do 16.00.
Jednotné vstupné 40 Kč.
Těšíme se na vaši návštěvu.

Správa zámku Dobříš
www.zamekdobris.cz 

symfonikové, Nagojská filharmonie, Symfonický 
orchestr Navarra, Záhřebská filharmonie, Sym-
fonický orchestr Českého rozhlasu, Pražská ko-
morní filharmonie).

Martin Stupka (viola) začal se hrou na violu na 
hudebním Gymnáziu Jana Nerudy, pokračoval 
na Pražské konzervatoři a studia završil v Berlíně 
na Hochschule für Musik Hanns Eisler a na Uni-
versität der Künste. Je členem Škampova kvar-
teta a též vyhledávaným violistou, který pravi-
delně koncertuje s Andromeda Mega Express 
Orchestra a spolupracuje s ansámbly komorní-
mi (Sinus Quartett, Československý komorní or-
chestr Praha, Komorní orchestr Berg, Talichova 
komorní filharmonie, Pražský komorní orche-
str), barokními (Collegium Marianum, Musica 
Florea), stejně tak i jazzovými (Octothorpe, Mira 
Mode Orchestra, Ring Ensemble) či folklorními 
(FS Rosénka).

Lukáš Polák (violoncello) studoval hru na 
violoncello na Konzervatoři Brno ve třídě 
prof.  Miroslava Zichy. V Brně se také začal 
věnovat studiu dirigování, které uplatnil při 
vedení barokního ansámblu Musica da came-
ra Brno. Ve studiu pokračoval Lukáš Polák na 
Akademii múzických umění v Praze. Mezi jeho 
významné sólové aktivity patří spolupráce s Ta-
lichovým komorním orchestrem, Moravským 
komorním orchestrem a Akademickými ko-
morními sólisty, je členem Škampova kvarteta.
Vstupné 300 Kč. Vstupenky na koncert je možné 
zakoupit v předprodeji Infocentra na Mírovém 
náměstí 103 – rezervace na tel. 318 523 422.

Letní Kino na kolečkách 
v Dobříši
Pokud jste fanoušky filmu a libujete si 
v letním počasí, máme pro vás skvělou 
zprávu! 

Do našeho města opět míří letní Kino na ko-
lečkách a my si tak budeme moci užít filmové 
zážitky pod širým nebem v krásném prostoru 
zámeckého anglického parku.
V hledišti dobříšského letního kina se setká-
me ve středu 28. června, ve středu 26. čer-
vence a ve středu 23. srpna. Podrobnosti bu-
dou zveřejněny na webových stránkách města.
Ke sledování filmů pod širým nebem vás zve 
město Dobříš a Kino na kolečkách. 

Zpracovala DH

Přijďte si poslechnout výběr klavírních Goldber-
gových variací od Johanna Sebastiana Bacha 
v úpravě pro smyčcové trio, trio c moll od Ludwiga 
van Beethovena, Schubertovo trio B dur a další.

Koncertní mistr FOK Roman Patočka (housle) 
patří mezi výjimečné osobnosti současné gene-

race sólistů. Po absolvování Pražské konzerva-
toře a Akademie múzických umění prohluboval 
dále své zkušenosti na hudebních institucích 
v zahraničí. Nejprve v Utrechtu a dále v Lübec-
ku. Vystupuje jako sólista s renomovanými or-
chestry v České republice i v zahraničí (Symfo-
nický orchestr Bavorského rozhlasu, Hamburští 
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Noc kostelů v Dobříši
19.00 – zahájení Noci kostelů 
19.00–20.30 – program na jednotlivých stano-
vištích: 
• Kruhové tance 
• Tvoření pro děti 
• Přímluvná modlitba & Odlož svou starost 
• Zapal svíčku & vyber verš 
• Požehnání 
20.30–21.30 – koncert Od Baroka k jazzu 
– skladby portugalského a německého baroka: 

Seixas, Fischer, Brixi, Buxtehude 
– účinkují: Zdeňka Košnarová (varhany), Dušan 

Navařík (příčná flétna), Pavel Kopecký (kytara) 
22.00 – zakončení Noci kostelů

Mgr. Veronika Tetuová
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V orlovně se loučíme s dalším školním rokem

Tento školní rok utekl bleskovým tempem a my 
se v orlovně připravujeme na tradiční zakonče-
ní hlavní cvičební sezóny, táborák s posezením 
a s opékáním buřtů. Je to akce pro děti i s dospě-
lým doprovodem, kdy jsou u nás srdečně vítáni 
úplně všichni, kteří k nám chodí cvičit. Sejde-
me se tentokrát ve středu 28. června od 16 do 
19 hodin přímo u nás na hřišti. A tentokrát cvičit 
rozhodně nebudeme. Veškeré občerstvení bude 
zajištěno. Těšíme se na vás!

O prázdninách dětské sportovní kurzy neprobíha-
jí, výjimkou je páteční cvičení batolátek, kde není 
potřeba dělat rezervaci, jsou to takzvané otevřené 

lekce, pro rodiče s dětmi ve věku 1–3 roky. Společ-
ně se protáhneme vždy od deseti hodin dopole-
dne. Cvičení pro dospělé však pokračuje po celé 
léto, jen podle letního speciálního rozvrhu, který 
je k dispozici na webových stránkách.
A jak se dařilo našim závodním týmům v další 
části sezóny? Jsme na všechny moc pyšní, skvěle 
nás reprezentují a vozí krásné medaile. 

Výsledky závodů: 
16. 4. 2023 Mistry s Mistry – Mladá Boleslav
5. místo KADETI STEP „M“ 
– kategorie Step 11–14 let
1. místo KADETI STEP „S“ 
– kategorie Step 11–14 let
3. místo JUNIOŘI STEP 
– kategorie Step 14 a více let

22. 4. 2023 Žij pohybem – Praha
3. místo KADETI STEP „M“ 
– kategorie Step teams 11–14 let (liga A)
1. místo KADETI STEP „S“ 
– kategorie Step teams 11–14 let (liga A)
2. místo JUNIOŘI STEP 
– kategorie Step teams 15–26 let (liga A)
2. místo DOSPĚLÍ STEP 
– kategorie Step teams 32 a více let (liga A)

Nejlepší v republice!
Až poslední utkání rozhodlo, že nejlepším žá-
kovským týmem curlingové sezóny 2022/2023 
se stal Kolibris 6, v němž na pozici dvě pravidel-
ně nastupuje Marek Moučka, žák 2. ZŠ Dobříš 
(VI.B). Družstvo Kolibris 6 totiž vyhrálo oba tur-
naje Star League (Brno, prosinec 2022, a Praha, 
duben 2023) a také získalo Pohár Českého svazu 
curlingu. Na mistrovství České republiky v žá-
kovské kategorii pak Kolibris 6 obhájil z loňské-
ho roku titul vicemistra. 
Curling je olympijský sport, který na poslední 
zimní olympiádě (Peking 2022) proslavili v České 
republice manželé Zuzana a Tomáš Paulovi, když 
se jako první Češi v historii probojovali právě na 
olympijské hry. V kategorii smíšených dvojic do-
sáhli skvělého úspěchu, neboť při své olympijské 
premiéře obsadili výtečné sedmé místo.
Curling patří mezi sporty s nejstaršími docho-
vanými pravidly na světě. Vždyť první regule 
byly sepsány již v roce 1720 ve Skotsku, kde se 
v jednom z místních jezer dokonce našel cur-
lingový kámen s datem 1511! Že to není omyl, 
dokazuje obraz holandského malíře Pietera 
Bruegela st. s názvem Lovci ve sněhu datovaný 

rokem 1565, na němž je skupina lidí hrajících 
curling.
Tým Kolibris 6 i s dobříšským rodákem Mar-
kem Moučkou by chtěl v nadcházející sezóně 
(2023/2024) nejen zopakovat dosavadní úspěch, 
ale navíc ještě získat titul na mistrovství České re-

publiky ve své kategorii.
– MiM –

 Marek Moučka 
s pohárem pro nejlepší 
tým letošní curlingové 
sezóny

 Nejlepší žákovský 
tým curlingové sezóny 
2022/2023 – Kolibris 6 
(zleva: Vojta Šmejkal, 
Kuba Duben, Mára 
Moučka, Ondra Mihola 
– trenér, Bertík Mihola
 a Adam Kučera

Cesta za pohádkovým 
dědečkem
Jako oslavu Dne dětí pořádá naše jedno-
ta v sobotu 3. června akci pro děti – Ces-
tu za pohádkovým dědečkem. Tato akce 
proběhne v anglickém parku. 

Cestu je možné zahájit v čase od 10.00 do 12.00. 
Přijďte si užít příjemné dopoledne, projít se le-
sem plným pohádkových bytostí a splnit nej-
různější hravé úkoly. Na konci stezky vás bude 
čekat pohádkový dědeček s odměnou.
Těšíme se na všechny malé i velké návštěvníky.

Za T. J. Sokol Dobříš
 Gita Otavová

Všem závodníkům i trenérkám moc gratulujeme 
a držíme place do finále závodní sezóny.

Kolektiv ASOD

28. 4. 2023 Česko se hýbe – Praha
7. místo DĚTI SHOW
 – Aerobik 2. kategorie A
1. místo JUNIOR DANCE TEAM 
– Tanec 3. kategorie B
3. místo SENIOR DANCE TEAM 
– Tanec 4. kategorie A

1. 5. 2023 MIA Festival – Tábor
4. místo JUNIOR DANCE TEAM
– kategorie Street Dance Hobby

13. 5. 2023 Žij pohybem – Praha
3. místo KADETI STEP „M“
 – kategorie Step teams 11–14 let (liga B)
2. místo KADETI STEP „S“ 
– kategorie Step teams 11–14 let (liga A)
2. místo JUNIOŘI STEP 
– kategorie Step teams 15–26 let (liga B)
2. místo DOSPĚLÍ STEP 
– kategorie Step teams 32 a více let (liga A)

13. 5. 2023 Czech Dance Cup – Kladno
7.–11. místo JUNIOR DANCE TEAM 
– kategorie Street Dance Hobby
7. místo SENIOR DANCE TEAM 
– kategorie Street Dance Hobby
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Letní příměstské tábory v Dobříšku
1. turnus – Duhové léto
Zveme vás na náš Duhový tábor! Budeme tvo-
řit, vyrábět a sportovat. Poznáte nové kamará-
dy, užijeme si hodně zábavy. Každý den na vás 
bude čekat nějaké překvapení. Těšíme se! 

Náplní tábora bude: 
– celotáborová hra s překvapením 
– didaktické hry na rozvoj schopností a doved-

ností 
– míčové a další sportovní hry 
– soutěže jednotlivců i skupin 
– procvičovaní jemné a hrubé motoriky 
– práce s barvami a různými materiály 
– výlety a další zábavné aktivity

2. turnus – Týden zvířátek 
Chtěli bychom vás pozvat na náš neobyčejný 
příměstský tábor v tématu Týden zvířátek! Spo-
lečně budeme sportovat, soutěžit a ze všeho 
nejvíce si užívat spoustu zábavy. Každý den na 
vás bude čekat nové dobrodružství. Nejen že 
poznáte nové kamarády, ale třeba také nové 
hry, slovíčka z angličtiny a cvičení jógy.

Na našem příměstském táboře se můžete těšit 
třeba na sportovní hry všeho druhu a na soutě-
že (jak jednotlivců, tak i skupin), na každodenní 
hodinu zábavné angličtiny (pexesa, vymalová-
vání a slovní hry), a to všechno v jedné celotá-
borové hře. Moc se na vás těšíme!

3. turnus – Filmový festival
Chtěli bychom vás pozvat na náš neobyčejný 
příměstský tábor s tématem Filmový festival! 
Společně budeme sportovat, soutěžit a ze vše-
ho nejvíce si užívat spoustu zábavy. Každý den 
na vás bude čekat nové dobrodružství. Nejen že 
poznáte nové kamarády, ale třeba také nové hry 
a slovíčka z angličtiny.
Na našem příměstském táboře se můžete těšit 
třeba na sportovní hry všeho druhu a na soutě-
že (jak jednotlivců, tak skupin), na každodenní 
hodinu zábavné angličtiny (pexesa, vymalová-
vání a slovní hry), a to všechno v jedné celotá-
borové hře.

Moc se na vás těšíme!
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Gymnastika Dobříš pořádá 
6. ročník Dobříšského  
poháru v teamgymu 

3. 6. 2023 ve sportovní hale 
Od 9.00 – kategorie 0, 1
Od 12.00 – kategorie Junior, Tria
Uvidíte akrobatické řady s přemety a salty a sko-
ky z trampolíny, zúčastní se družstva z celé ČR.

Hana Hošková, Gymnastika Dobříš 

Příměstský tábor pro děti 
Prázdniny se nám kvapem blíží a každé dítě 
chce objevovat svět, zažít dobrodružství a po-
znat nové kamarády. Ale co se teprve podívat 
na olympiádu! Již třetím rokem pořádáme ve 
středisku skautů z Dobříše úspěšný příměstský 
tábor pro děti od 6 do 11 let. Letošní turnus pro-
bíhá od 7. do 11. 8., každý den od 8.30 do 16.00. 
Ranní nedospavce můžete přivést už v 7 hodin. 
Vaše děti se vžijí do soutěžení, zažijí výlety, hry 
i kreativní programy v duchu olympiády, a samo-
zřejmě se jim dostane péče a porozumění. Tábor 
probíhá v prostorách a okolí klubovny Papežan-
ka. Cena za turnus je 2 300 Kč, jsou v ní zahrnuty 
obědy z dobříšské Jídelny HK a veškeré materiály 
k aktivitám. Přihlášku prosím vyplňte na dobris.
skauting.cz, pro kontakt s vedoucími využijte 
email primestak.dobris@skaut.cz. Už se moc 
těšíme na všechnu srandu, co spolu zažijeme! 

Vaše skautky ze střediska prof. Oliče 

Skautský střediskový sraz
V dubnu se ve skautském Středisku profesora 
Oliče Dobříš tradičně konal střediskový sraz – 
výprava, které se zúčastnily všechny oddíly spa-
dající do této jednotky.
Vyrazili jsme autobusem do sokolovny v neda-
lekém Neveklově a již od začátku nás provázelo 
deštivé počasí, které nám ovšem ani náhodou 
nemohlo zkazit náladu.
V pátek po příjezdu jsme se navečeřeli, zahráli si 
pár seznamovacích her a zavrtali se do spacáků. 
Sobota se nesla v duchu kuchařské soutěže – 
skauti, skautky, světlušky i vlčata nejprve vyrazili 
na bojovku, jejímž cílem bylo získat recept a su-
roviny na dort, a po návratu bylo jejich úkolem 
vytvořit co nejlepší dezert.
V neděli ráno odborná porota vybrala a vyhlási-
la vítěze, který byl náležitě odměněn. Nakonec 
si děti na dortech pochutnaly, následovalo ba-
lení, úklid, rozloučení a odjezd zpět na Dobříš.
I přes nepřízeň počasí jsme si všichni celou akci 
velmi užili a těšíme se zase za rok!

Za skautský oddíl Lampyris Liána 

Krásné jarní dny z Dobříšku!
Z našich šesti turnusů příměstských táborů 
máme pár volných míst na těchto třech:
„Duhové léto“ se koná od 10. do 14. 7. Pro-
žijeme celotáborovou hru s překvapením a za-
měříme se na sportovní hry a zajímavý výlet. 
Těšíme se na děti ve věku od 6 do 9 let.
„Týden zvířátek“ bude od 17. do 21. 7. Je za-
měřen na celotáborovou hru spojenou s jógou, 
tvořením, soutěžemi a každý den se budeme vě-
novat i angličtině. Děti od 5 do 8 let, jaké je vaše 
nejoblíbenější zvířátko?
Od 24. do 28. 7. zažijeme „Filmový festival“, 
který bude také pojat jako celotáborová hra 
s tvořením a neobyčejným programem. I zde 
bude každý den probíhat angličtina formou 
konverzace a her. Filmaři ve věku 7 až 10 let, 
jste tu?
Více prozrazovat nebudeme, máme ještě pár 
volných míst, a tak se můžete přesvědčit sami 
na neobyčejném příměstském táboře.

Čeká nás poslední přednáška tohoto pololetí. 
Bude se konat 12. 6. na téma „Jak podpořit sa-
mostatnost a zodpovědnost školáka“. Před-
nášku povede Mgr. Kateřina Neubauerová.
V polovině června postupně ukončíme jarní se-
mestr posledními lekcemi kurzů a pustíme se 
naplno do přípravy podzimního semestru 2023. 
Již teď můžeme prozradit, že vás čeká několik 
nových a zajímavých kroužků nejen pro děti.
Registrace bude spuštěna v polovině srpna přes 
náš rezervační systém, který naleznete na úvod-
ní stránce našeho webu.
Veškeré informace o nás jsou k dispozici na 
www.dobrisek.cz, FB – Rodinné centrum Dobří-
šek, z. s., instagramu rc_dobrisek a také na tele-
fonním čísle 608 906 559.

Děkujeme všem za přízeň. Bez vás bychom ne-
mohli dělat práci, která dává smysl.

Tereza Studená
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Kdo si hraje, nezlobí
Stejně jako loni jsou pro děti připravené pří-
městské tábory na Dobříši pod vedením 
Mgr.  Lenky Novotné. Základna bude v prosto-
rách Základní školy Dobříš, Lidická 348. Za pod-
poru, spolupráci a vstřícnost patří poděkování 
paní ředitelce této školy.

První turnus od 10. do 14. července s názvem 
„Jak se pomáhá a chrání?“ bude pod záštitou 
města Dobříš. Zde propojíme děti, zvířata a IZS 
(integrovaný záchranný systém). Už teď se těší-
me na návštěvu hasičů, městské policie i Policie 
ČR, ale také na celodenní výlet do pražské ZOO. 
Seznámíme se s profesí, kde je hlavní náplní 
všechny chránit a pomáhat. Naučíme se něco ze 
zdravovědy a čeká nás také setkání s lidmi, kteří 
pomáhají zvířatům. Celý týden bude nabitý za-
jímavostmi a třeba se dozvíme, jak můžou i děti 
pomáhat a chránit.
Druhý turnus se jmenuje „Z pohádky do 
pohádky s jógou“ a je určený hlavně pro ty 
nejmenší, kteří mají v té době třeba zavřenou 
školku. Děti od 3 do 6 let budou provázet knihy 
plné pohádek, kde jsou hlavní postavou zvířecí 
kamarádi. Na tomto příměstském táboře v ter-
mínu od 17. do 21. července budeme zvířátka 
kreslit i vyrábět, říkat si o nich básničky a říkadla, 
ale také s nimi cvičit jógu. Zábavnou formou si 
tak děti zlepší motoriku, koordinaci těla, řeč, na-
učí se nové cviky, písničky a zahrají si různé hry.
Poslední 3. turnus od 24. do 28. července je 
také určen pro malé děti od 4 do 8 let. Název 
„Kdo si hraje, nezlobí – čtvero ročních ob-
dobí“ prozrazuje, že se nudit nebudeme. Pro 
děti je připraven zajímavý a pestrý program, 
kde projdeme během pěti dnů celým rokem.  

Zaměříme se na lidové zvyky a tradice našich 
pra(pra)babiček a vyzkoušíme si některé hry, 
které hrávaly děti před 100 lety. Tak nás nemi-
ne masopustní veselice, svátky jara Velikonoce, 
Den matek i dětí, sklizeň obilí nebo letní ces-
tování, podzimní dožínky i vinobraní, ale také 
zimní svátky, jako je advent, Vánoce i Silvestr. 
K tomu všemu patří pranostiky, říkadla a písnič-
ky pro zlepšení nálady i výslovnosti.
Všechny turnusy mají společné znaky – Těšíme 
se na děti, které si chtějí hrát, zpívat, cvičit a po-
vídat si s novými i „starými“ kamarády. Turnusy 
probíhají denně od pondělí do pátku od 8 ho-
din do 4 odpoledne. Cena je 3 000 Kč za jeden 
turnus. V ceně jsou obědy, pitný režim, výdaje 
spojené se všemi aktivitami a celý program 
pod vedením zkušeného pedagoga. Pohybové 
a venkovní aktivity budou přizpůsobeny počasí. 
Kapacita je omezena!
Na druhém a třetím turnuse máme ještě 
pár volných míst, tak neváhejte a zavolejte 
608 934 060 a dozvíte se víc. V případě zájmu 
mě kontaktujte co nejdříve.

Lenka Novotná – Sovi 
Ilustrační foto: pixabay.com

Klub seniorů Dobříš
Klub seniorů Dobříš uspořádal 10. května v kul-
turním domě přátelské setkání se spřáteleným 
Klubem seniorů Beroun. K veselé atmosféře při-
spěl i Karel Čihák a všechny nás rozezpíval.
Autobusový zájezd na zámek Sychrov se od-
kládá z měsíce června na měsíc srpen tohoto 
roku, z důvodu obsazení zámku filmaři v tomto 
termínu. 
Členská schůze v 1. pololetí se uskuteční po-
dle plánu práce dne 21. června 2023 v Kultur-
ním domě Dobříš od 13.30 hod. Současně na 
této schůzi popřejeme našim jubilantům naro-
zeným v 1. pololetí tohoto roku. Současně zve-
me všechny naše členy na veselé posezení.

Výbor klubu

Sporťácká neděle dala dětem možnost trénovat 
s opravdovými profíky
V neděli 14. května se konala na Dobříši Spor-
ťácká neděle pro kluky i holky! Akce proběhla 
pod záštitou organizace Veselá rodina, která ji 
pořádala již druhým rokem. 
Celý den byl opravdu plný zajímavých spor-
tovních disciplín s úžasnými trenéry!
Ráno nechyběla rozcvička, aby se děti zahřály 
a protáhly! Na ni pak navazoval trénink Horole-
zeckého oddílu Dobříš, z. s., v čele s paní Svět-
lanou. Tato aktivita děti nadchla, pro spousty 
z nich to bylo totiž něco nového. Ani pak se ale 
děti nenudily. Účast na Sporťácké neděli totiž 
přijal MMA zápasník Lukáš „Fuki“ Dvořák. Ten 
si pro děti připravil bojovou lekci, na které se 
děti učily různé chvaty, kopy a údery. Na závěr 
Fukiho tréninku se pak všichni vrhli na přeta-
hování lana, při kterém se projevila soutěživost 
nejen u dětí. 
V odpoledním programu se děti rozdělily na dvě 
skupinky a přesunuly se k tenisovým kurtům. 
Tenisová hráčka a trenérka Eliška Beranová 
si tady pro děti připravila hodinku základní te-
nisové průpravy i tenisové hry, které možná na-
dchly i pár budoucích tenistů. Druhá skupina 
mezitím tancovala s naší Zuzkou na oblíbené 
písničky a poté se samozřejmě skupinky proho-
dily, aby nikdo o nic nepřišel!  
Ve skupinách se pokračovalo i na další tréninky, 
tentokrát gymnastický a fotbalový. Gymnastiku 
vedl Daniel Radovesnický, několikanásobný 

mistr ČR ve víceboji na jednotlivých nářadích 
a reprezentant ČR ve sportovní gymnastice. Ten 
děti naučil gymnastické prvky a využil k tomu 
klasické i speciální náčiní. Na fotbale čekali rov-
nou dva trenéři, Lukáš a Vojta, s těmi si děti 
zahrály fotbalové hry a vyzkoušely si, co všechno 
takový fotbalový trénink může obnášet. 
Úplný závěr dne patřil kruhovému tréninku ve 
dvojicích, který si pro děti připravila Anetka. 
Po všech sportovních výkonech čekala děti 
sladká svačina, a jako odměnu dostal každý 
medaili a diplom za absolvování celého spor-
tovního dne!
A na závěr ještě prozradíme, že na Sporťáckou 
neděli se určitě můžete těšit i v příštím roce, 
a rozhodně to bude zajímavý den naplněný zá-
bavnými tréninky!

Za tým Veselé rodiny Klára Špínová

Chodící Dřevo z Dobříše
Chodící Dřevo z Dobříše z Loutkové zahrady 
pořádá každý měsíc loutkářský workshop, 
vždy první den v měsíci. V případě nemoci bude 
náhradní termín další měsíc. Platba 3 dny pře-
dem na účet či osobně. Pokud budete mít 10 zá-
jemců, můžeme přijet i k vám, či vy k nám do 
zahrady. Termín domluvíme podle vás. Ideální 
pro oslavy a párty, venku i uvnitř.
Kontakt: www.evahodinkova.rajce.net 
PS. 23.–24. září se bude konat Loutkářské sym-
posium – hledáme dobrovolníky. Ozvat se mů-
žete na tel. 601 058 062.

Eva Hodinková Hellerová
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Jelenec běloocasý  
již 170 let na Dobříšsku
Tento americký druh jelena dovezl kníže Josef  
Colloredo-Mannsfeld starší někdy kolem roku 
1850 do Čech. V roce 1853 byl chován v zooexpo-
zici na zámku Dobříš a postupně i v oborách a ve 
volnosti, kde žije dodnes. Původně byl početnější 
a obýval větší území v Brdech. Vlivem vlastnických 
a  hospodářských změn z většiny území vymizel 
a nyní existuje malá populace pouze na Dobříš-
sku. Z biologického hlediska se jedná o  unikát, 
protože se jedná o  nejstarší populaci na světě 
mimo americký kontinent. Mladší existují pouze 
na Novém Zélandu (od  roku 1904) a ve Finsku  
(od roku 1934). Výročí je připomínáno na dobříš-
ském zámku výstavou fotografií života jelenců 
během roku v místních lesích. Na přání majitelů 
Colloredo-Mannsfeldů byla také opraveny a nově 
utvořeny expozice o  jelencích a  lesnickém hos-
podaření v oranžerii ve francouzské zahradě. Vše 
bylo provedeno ve spolupráci s Polesím Svatá 
Anna, kde se jelenci nejvíce vyskytují, a byl také 
zvýrazněn regionální význam lesnictví, podobně 
jako v části věnované vodě. Majitelé zámku mají 
zájem zachovat populaci jelenců i do budoucnos-
ti jako součást přírodního bohatství Dobříšska. 
Zdejší přírodní prostředí není lhostejné ani míst-
ním občanům, což prokázali při referendu, kdy 

bránili toto prostředí proti „konšelům“ a právní-
kům. Civilizační tlaky na okolní přírodu neustále 
narůstají – výstavbou, způsobem zemědělského 
hospodaření (řada luk se změnila na oplocené 
pastviny), zvýšil se provoz na silnicích a lesy se sta-
ly běžnou součástí života obyvatel a různých akti-
vit od procházek, venčení psů až po různé spor-
tovní aktivity. Tyto změny jsou nevratné a mají vliv 
na život zvěře. Jelenci jako druh se umí přizpůso-
bit civilizaci, podobně jako v Americe, ale vše má 
své meze. Stále se v dobříšských lesích provádí 
jejich nelegální lov, ohrožují je bezohlední řidiči 
i různé nepořádky lidské činnosti (viz foto).
Svým chováním může každý návštěvník místních 
lesů napomoci k větší pohodě a bezpečnosti pro 
všechny zde žijící tvory, kteří jsou indikátory zdra-
vého prostředí.

Václav Pařízek

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
Vzpomínky

S velkým  smutkem ozna-
mujeme, že 10.  května 
2023 nás opu stil po 
dlouhé nemoci ve 
věku 85 let náš drahý 
tatínek pan Jaromír 
Žák. Děkujeme všem, 
kdo mu věnují tichou 
vzpomínku. 

Děti Dana, Iva 
a Jaromír s rodinami.

Dne 9. června 2023 
uplynou 3 roky, kdy 
nás navždy opustil 
náš milovaný syn, 
manžel, otec a děde-
ček pan Zdeněk Peták 
z Dobříše, který by se 
letos 28.  června dožil 
67 let.

S láskou na něj stále vzpomíná celá rodina. 
Vy, kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. 

Děkujeme.

Život je strůjcem zá-
rmutku a bolesti, ale 
Ty jsi světlem, které 
zůstane při nás po 
zbytek našich dnů. 
Všichni Tě budeme na-
vždy milovat…
Dne 16. 6. 2023 uply-
ne 9 let, kdy nás na-
vždy opustil náš mi-

lovaný manžel, tatínek a dědeček František 
Novotný.

S láskou vzpomíná manželka Věra, 
syn Tomáš a dcera Ilona.

Dne 3. července 2023 
by se dožila 90 let paní 
Věra Rainerová z Dob-
říše. 

S láskou vzpomíná 
celá rodina.

Poděkování
Děkuji tímto vedení společnosti Anbremetall 
Rybníky, všem zaměstnancům – kolegům za 
překrásné a důstojné gratulace, květinové 
dary a blahopřání u příležitosti mého život-
ního jubilea. Díky Vám všem za krásné chvíle, 
kdy jste si udělali čas a přišli popřát. Bylo to 
velice milé a prožila jsem neopakovatelná 
pohlazení duše i srdíčka – v dnešní době to 
je již veliká vzácnost. 

Děkuji Vám všem, Dagmar Fišerová

Nová zelená úsporám LIGHT v regionu MAS Brdy–Vltava
Již několik měsíců MAS Brdy–Vltava bezplat-
ně pomáhá s vyřízením dotace Nová zelená 
úsporám LIGHT. 
Od začátku roku, kdy došlo ke spuštění nového 
dotačního programu pro nízkopříjmové domác-
nosti, bylo přes MAS Brdy–Vltava zpracováno 
kolem 150 odborných posudků.  Pomohli jsme 
tak získat žadatelům dotaci na zateplení domů, 
které jim ušetří výdaje na energie. 

Na co je možné v rámci NZÚ Light žádat?
• Zateplení střechy (120 tis. Kč)
• Zateplení fasády (6 tis. Kč/bm)
• Zateplení stropu (50 tis. Kč)
• Zateplení podlah (60 tis. Kč)
• Výměna oken (12 tis. Kč/ks)
• Výměna vchodových dveří (18 tis. Kč/ks)
• Solární systém pro ohřev vody (až 90 tis. Kč)
Celková dotace může činit až 240 000 Kč, 
z toho 150 000 Kč na zateplení a maximálně 
90 000 Kč na solární systém pro ohřev vody. 

Pokud přemýšlíte o zateplení domu na některá 
z  výše uvedených opatření, jste srdečně zváni 
na seminář, který naše MAS pořádá v úterý 
13. června 2023 od 16 hodin v komunitním 
centru Svět dobrých lidí, ul. Pionýrů 892, Dob-
říš. Součástí semináře bude Ing. Jan Holec, Ph.D., 

specialista na solární fotovoltaický ohřev vody 
ze společnosti SunBrothers, s. r. o., který vás pro-
vede celým procesem realizace tohoto systému 
a zodpoví vaše případné dotazy.
Registrace na seminář je nutná z důvodu ome-
zené kapacity. Přihlásit se můžete do 8. 6. 2023 
na e-mail: zelena@brdy-vltava.cz nebo na tele-
fonu 605 344 750.

Za MAS Brdy–Vltava Ing. Dana Benáková 

Město Dobříš 
Mírové náměstí 119, 263 01 Dobříš

tel.: 318 533 311
www.mestodobris.cz

e-mail: epodatelna@mestodobris.cz
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Homesharing spojuje a pomáhá aneb Nechcete se 
taky připojit?
Máte chuť pomáhat a trochu volného času, 
který můžete věnovat? Hledáme parťáka, 
který pečujícím rodičům pomůže s péčí 
o dítě s postižením. Umožní jim tak na chví-
li si odpočinout a zároveň ukáže dítěti nový 
svět, přinese nové zkušenosti a naváže nové 
vztahy. 

Jste to vy? Zapojte se do projektu Homesha-
ring.
Homesharing je moderní způsob podpory rodin 
dětí s intelektovým nebo kombinovaným posti-
žením založený na komunitní pomoci. Osvědčil 
se v zahraničí a nyní úspěšně začíná i u nás.

A jak to funguje? 
Hostitel si pravidelně bere dítě do péče na do-
mluvenou dobu, společně pak tráví čas. Mohou  
jít na procházku, uvařit si oběd, hrát si a získávat 
spolu nové zážitky. Rodiče zatím mají možnost 
vyřídit si úřady, lékaře, věnovat se sourozencům 
nebo prostě na chvíli vypnout. 
Hostitelem může být rodina i jednotlivec.

Jdete do toho, nebo chcete vědět víc?
Nemusíte se ničeho bát. Na nezávazné infor-
mační schůzce se dozvíte zkušenosti hostitelů 
i pečujících rodin. Budete mít možnost zeptat 
se na vše, co vás bude zajímat. Na začátku vám 
zajistíme proškolení a po celou dobu vám bu-
deme oporou.
Odměnou vám bude dobrý pocit, radost a nová 
dlouhodobá přátelství. A to za to rozhodně stojí!

Napište nám na e-mail homesharing@cpkp.cz 
ještě dnes. 
Případně více informací najdete na stránkách 
www.cpkp.cz/strednicechy/homesharing/.

Těšíme se, až se poznáme! 
Martina Macurová a Petra Štěpová

Podporujeme rodiny s dětmi se zdravotním 
postižením
Pečujete o své dítě se zdravotním postiže-
ním? Přemýšlíte, jak se bude jednou osamo-
statňovat? Uvítali byste podporu i sami pro 
sebe? Rádi byste konzultovali, kdo všechno 
v okolí vám může pomoci s péčí? Je pro vás 
těžké dělit svoji pozornost mezi všechny 
vaše děti, to znamená i ty zdravé?

Ozvěte se
Naše několikaleté zkušenosti s podporou nefor-
málně pečujících nás dovedly k nové nabídce 
pomoci, která se věnuje vám, pečujícím i vašim 
dětem, tedy i zdravým sourozencům, dle našich 
zkušeností opomíjené skupině pečujících. 

Co konkrétně nabízíme? 
Různou formu podpory pečujícím rodičům, sa-
motným dětem se zdravotním postižením, ale 
i  zdravým sourozencům a dalším členům do-
mácnosti, kteří zajišťují péči: 
– Individuální konzultace, případná podpora spe-

ciálního pedagoga, terapeuta či psychologa.
– Zapojení do setkávání podpůrných skupin ur-

čených ke sdílení či seznamování se s novými 
možnostmi péče.

– Nabídka aktivit pro zdravé sourozence.
– Nabídka aktivit, včetně pobytových setkání, 

podporujících samostatnost dětí s různým 
zdravotním postižením. 

V případě zájmu rádi ujasníme, s čím vám mů-
žeme pomoci. 
Najdete nás po domluvě na kontaktním mís-
tě pro Berounsko:
Andrea Lexová, tel.: 725 985 856, 
e-mail: andrea.lexova@cpkp.cz
Klubovna SpoluSvěta, Plzeňská 35, 266 01 Be-
roun

Na kontaktním místě pro Dobříšsko:
Monika Bártová, tel.: 606 418 406, 
e-mail: monika.bartova@cpkp.cz
Denní stacionář Charity Starý Knín, Plk. B. Petro-
viče 102, 263 01 Dobříš

Na kontaktním místě pro Hořovicko:
Petra Štěpová, tel.: 773 661 130, 
e-mail: petra.stepova@cpkp.cz
Městský úřad Hořovice, 3. patro, Palackého 
nám. 640, 268 01 Hořovice

Na kontaktním místě pro Prahu-západ:
Martina Macurová, tel.: 603 946 501, 
e-mail: martina.macurova@cpkp.cz
Centrum pro komunitní práci střední Čechy, 
Francouzská 4, 120 00 Praha 2

Více informací najdete na: 
www.cpkp.cz/strednicechy
Tým projektu Podpora rodin s dětmi se zdra-
votním postižením na území ORP Beroun, 
Dobříš, Hořovice a Černošice, registrační číslo: 
CZ.03.02.02/00/22_017/0000546, podpořeného 
z ESF prostřednictvím Operačního programu 
Zaměstnanost plus. 

Z jedné půjčky jich 
bylo najednou deset. 
Celkem devět z nich bylo 
nemravných
Dluhová poradna Člověka v tísni v Dobříši 
se s nemravnými spotřebitelskými úvěry 
setkává velmi často. V čem vlastně tkví 
nemravnost půjček a u jakých společnos-
tí hrozí riziko, že se s nimi potkáte?

V ORP Dobříš žije skoro 23 000 obyvatel. Dle sta-
tistik Exekutorské komory České republiky (data 
k 28. 4. 2023) je v ORP Dobříš 959 dlužníků, je-
jichž závazek je vymáhán soudním exekutorem. 
Je evidováno přes 5 423 exekucí v celkové výši 
přes 770 milionů korun. Na jednoho dlužníka 
tak průměrně připadá dluh ve výši přibližně 
800 000 Kč. 
Těm, kteří se snaží své dluhy splatit, zde pomá-
há dluhový poradce Člověka v tísni – Michael 
Chmiel, a to již třetím rokem. 
Na Michaela se obrátil i pan Karel z Dobříše. 
Karlovi je 28 let a za prací dojíždí do Příbrami. 
Dluhovou poradnu vyhledal kvůli tomu, že už 
nezvládal splácet svoje půjčky.
Poprvé si půjčil na své běžné měsíční výdaje. 
Každou další půjčkou pak hradil splátky půjček 
předchozích. Celkem si jich takto sjednal deset. 
V devíti případech se jednalo o půjčky nemrav-
né, sjednané u společností Profi Credit, Creditea, 
Credit on, Credit portal, Flexifin, Everyday, Viva 
Credit, Zaplo a Cool Credit. 
„Nemravnost půjčky v tomto případě znamena-
la, že ve smlouvě byla stanovena takzvaná roční 
procentní sazba nákladů (RPSN) převyšují více než 
čtyřikrát průměrnou sazbu, kterou poskytovaly ve 
stejné době bankovní instituce,“ sděluje Michael. 
„Dále společnost řádně neprověřila, zda klientovi 
vůbec může půjčit a zda on je schopen úvěr splá-
cet, což je dle zákona o spotřebitelském úvěru její 
povinnost. Neprověřila tedy jeho úvěruschopnost,“ 
vysvětluje.
Tyto dvě skutečnosti stačily k tomu, aby se 
smlouvy podařilo napadnout a přimět společ-
nosti k dohodnutí nových podmínek. 
„U všech smluv jsme dosáhli změny ve výši splátky, 
a hlavně změny ve výši konečné částky k uhraze-
ní,“ říká Michael a celý příběh uzavírá: „Pan Karel 
je aktuálně v situaci, kdy své půjčky dokáže ze své-
ho příjmu splácet.“ 
Služby dluhové poradny Člověka v tísni v Dobří-
ši dlouhodobě podporuje i město Dobříš. 
Pokud potřebujete radu či konzultaci ohled-
ně dluhů, neváhejte se na ni obrátit.
Kontakt: Michael Chmiel, dluhový poradce 
Člověka v tísni, o. p. s.; tel.: 778 520 785.

Zdroj foto: Pexels
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v dokonale hygienicky čistém a příjemném pro-
středí salónu. 
„Pedikúra pro diabetika je především záležitost pre-
ventivní. V případě, že se mi něco na nohou klienta 
nezdá, doporučím zajít si k lékaři, takže mé služby 
jsou opravdu prevence se vším všudy. Určitě ale 
stojí za zmínku, že podiatrická společnost má v čele 
pana doktora Kolibu, který je specialista na diabe-
tickou nohu a sám provádí pedikúru i pacientům 
s otevřenými ranami,“ dodává paní Jana Kšánová.

Tereza Štěpánová

SOCIÁLNÍ A PEČOVATELSKÁ ČINNOST

Novinky z Pečovatelské služby města Dobříše
Nejdříve bych ráda reagovala na článek v dub-
nových Listech. Velice si vážím poděkování 
obyvatel našeho domu, dojalo mě to. A fotku, 
kterou jsem dostala, mám i s podpisy na okně 
v kanceláři.  

A teď k novinkám u nás… Během května se 
u nás událo spoustu věcí. A jelikož máme pocit, 
že fotky mluví za vše, více slov z naší strany ten-
tokrát třeba není...
Farma jedné ženy – úžasný zážitek. Po dlouhé 
době na výletě a zvířátka máme rádi. Děkuje-

me Kláře Kaiserové, která také s láskou pečuje, 
i když o zvířátka. Děkuji panu Dvořákovi, že nám 
poslal s taxi milého a laskavého kolegu. Výlet na 
farmu se určitě bude opakovat, aby si ho užili 
všichni klienti.
Budovu Pečovatelské služby města Dobříše ko-
nečně zdobí nové informační cedule s krásným 
designem od CD Studia Dobříš.
Dne 12. května byl Mezinárodní den sester a pe-
čovatelek – děkuji za laskavý a profesionální pří-
stup, obětavost, vytrvalou práci a péči věnova-
nou klientům. Pečovatelství, ošetřovatelství je 

U nás v Dobříši se této službě věnuje paní Kšá-
nová, kterou naleznete v nově otevřeném salónu 
v  Kopáčkově dvoře. Právě ona je poskytovatel-
kou podiatrických služeb pro okres Příbram a její 
služby jsou tudíž hrazeny zdravotní pojišťovnou 
a jsou k nalezení v registru poskytovatelů podiat-
rických služeb.
Při pedikúře paní Kšánová využívá techniky tak-
zvané medicinální (suché) pedikúry, což dává 
právě šanci i diabetikům, kteří jak je doporuče-
no zdravotníky, by na mokrou pedikúru chodit 
neměli, neboť mokrá kůže je mnohonásobně 
náchylnější na narušení, což je u diabetes velmi 
rizikové. Suchá pedikúra je jemná, bezbolestná, 

detailnější, nedochází k invazivnímu narušení 
integrity kůže a lze s ní ošetřit a ulevit opravdu 
téměř každému.
Přístrojová pedikúra je bez rizika přenosu in-
fekcí, či mykóz a tímto přístrojem se dají ošetřit 
nehty i celé plosky nohou. Ošetření je provádě-
no speciálními frézkami za pomocí změkčova-
dla a dalších produktů kosmetiky bisbis, která 
se zabývá výhradně péčí o nohy jak v salónu, 
tak pro následnou domácí péči a je vhodná pro 
diabetiky.
Objednání funguje vždy po telefonu (730 175 410). 
Salón má otevřeno i o víkendu, ale samozřejmě 
vždy po předchozí domluvě. Vše se odehrává 

Arteterapie s paní Evou Fenclovou

A to jsme my… Kolektiv DPS Dobříš

Kapela pod vedením Pavla Růžičky – muzikoterapie

Farma jedné ženy

Sportovní aktivity

Člověče, nezlob se

a bude vždy potřebné. To, co dokáže lidská ruka, 
milé slovo robot nikdy nenahradí. Díky práci pe-
čovatelek a ošetřovatelek je kvalita života klien-
tů i pacientů lepší. Děkuji za nepostradatelnou 
práci, kterou nejen naše pečovatelky a pečova-
tel odvádí.

Ředitelka a kolektiv PS Dobříš

Diabetická pedikúra hrazená pojišťovnou?  
Ano, a to u nás v Dobříši!
Pedikúra pro diabetiky je disciplína, kterou je potřeba mít opravdu pořádně nastudo-
vanou. Člověk, který se této službě chce věnovat, absolvuje po ukončení akreditova-
ného pedikérského kurzu přeškolení na přístrojovou pedikúru a další certifikované 
kurzy, k přijetí do podiatrické společnosti.
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Odhalení pomníku padlým v roce 1924
První měsíce československé samostatnosti 
Dobříš vnímala příliš hekticky zavalena oslava-
mi, reorganizacemi, a především snahou o vý-
stavbu sokolovny. Po dokončení sokolovny se 
objevily první zmínky o možném vybudování 
pomníku padlým, ale v roce 1919 se ještě všich-
ni muži z války nevrátili. Ještě se jistě nevědělo, 
kdo padl, zemřel, padl do zajetí či vstoupil do 
legií. Když se v následujícím roce vrátili i po-
slední legionáři z Ruska, bylo celkem jasné, že 
se nějaký pomník vybuduje. Objevil se návrh 
objednat pomník oslavující vznik Českosloven-
ské republiky, a dokonce byla i navržena make-
ta pomníku, ale nakonec rozhodl hmatatelný 
a  velice konkrétní smutek stovek místních po-
zůstalých. Vždyť se z Velké války nevrátilo více 
jak sto mužů z Dobříše. Městská rada rozhodla 
4. listopadu 1921 uctít památku padlých vojáků 
postavením pomníku a vyzvala všechny místní 
spolky a organizace, aby zaslaly své zástupce do 
příslušné komise. V takzvaném zvláštním komi-
tétu od samého začátku získala prim dobříšská 
jednota Československé obce legionářské, která 
v té době právě vznikala. O výstavbu pomníku 
padlým usilovaly i předchozí legionářské spol-
ky jako Svaz čs. legionářů a Družina čs. legio-
nářů, takže o hlavním slově legionářů a sokolů 
nepanovaly pochyby od samého začátku. Byla 
vyhlášena soutěž, do které se přihlásilo několik 
nepříliš významných sochařů. Ze zaslaných ma-
ket pomníku byla vybrána jako nejzdařilejší ta 
od pardubického akademického sochaře Milo-
slava Baše (1887–1959), který sochařství studo-
val v Hořicích, na akademii v polském Krakově, 
absolvoval studijní cestu do Florencie a před 
válkou pracoval tři roky v Německu.
Původní návrh nahé ženy marně vyhlížející ná-
vrat manžela z války byl poněkud odvážnější, 
než jak byl nakonec realizován. Někteří dobříšští 
maloměšťáci protestovali proti umístění takové 
„hanbaté“ sochy před obecnou a měšťanskou 
školou a projevovali obavy o mravní vývoj míst-
ní mládeže. Proto poměrně zdařilá socha dobře 
stavěné ženy v nejlepších letech dostala přes 
klín jakési roucho, aby se otupilo ostří kritiky. 
Dne 23. srpna 1923 městská rada konečně po-
světila objednání pomníku a začalo se pracovat. 
Zatímco Miloslav Baše sekal do prachatické žuly, 
činovníci dobříšské jednoty Čs. obce legionář-
ské se snažili pro slavnostní odhalení pomníku 
opatřit nějaké významné hosty. Nakonec se 
kromě místní honorace podařilo pozvat tři vý-
znamné hosty z Prahy. Jednalo se v první řadě 
o šéfredaktora legionářského deníku Národní 
osvobození JUDr. Lva Sychravu (1887–1958), 
který zastával funkci místopředsedy pražského 
ústředí Čs. obce legionářské a lze ho označit za 
hlavního ideologa této organizace. Sychrava 
patřil k prvním politickým pracovníkům prv-
ního československého zahraničního odboje. 
Do  neutrálního Švýcarska emigroval již v září 
1914 a  v  roce následujícím byl nejbližším spo-
lupracovníkem T. G. Masaryka. Po vzniku repub-
liky v roce 1918 se stal prvním čs. velvyslancem 
v Paříži.
Druhým významným hostem byl ruský legionář 
a novinář Josef Dýma (1882–1933), bývalý re-
daktor časopisu Československý legionář a  teh-
dejší redaktor plzeňských novin Český směr. I on 
stál u počátků Čs. obce legionářské a  později 
v roce 1925 se stal šéfem zahraničního zpravo-
dajství v Národním osvobození. Třetím do party 

byl dnes již méně známý předseda a tajemník 
Družiny válečných poškozenců František Neu-
meister (1892–???), který v roce 1929 získal po-
slanecké křeslo za Československou sociálně 
demokratickou stranu a udržel si ho až do roku 
1939.
Samotné slavnostní odhalení pomníku padlým 
začalo vlastně už v sobotu 13. září 1924 večer-
ním programem v sokolovně, kde se na pódiu 
plném květin s umístěnou bustou T. G. Masaryka 
a za přítomnosti pozůstalých přednášely básně, 
členové spolků „Přátele hudby“ a „Zvonař“ za-
zpívali většinou smutné a tklivé písně a poté 
místní ochotníci zahráli kus s názvem „Hold čes-
ké republice“, kterým tak trochu ignorovali exis-
tenci republiky československé. Na závěr hrála 
k poslechu kapela Josefa Synka.
V neděli 14. září 1924 odpoledne se nejdříve 
zástup místních vypravil na poněkud vzdálené 
vlakové nádraží, aby přivítal hosty z Prahy. Poté 
slavnostní průvod složený z dětí a z členů všech 
místních spolků a organizací procházel od zám-
ku celou ulicí Pražská, kde všude z domů visely 
státní vlajky, z nichž některé ještě neměly všitý 
modrý klín. Na náměstí Komenského před ško-
lou už čekala zhruba tisícovka občanů, která 
příchozí uvítala provoláváním slávy. Samotnou 
slavnost na přeplněném náměstí zahájila za sbo-
rového zpěvu „Modlitby“ od Bedřicha Smetany 
dvojice místních sirotků – chlapec a děvče, která 
položila kytice na stupně pomníku. Poté proslo-
vy zahájil Josef Dýma, po něm převzal štafetu 
František Neimeister a nakonec se slova ujal ře-
ditel dívčí měšťanské školy Josef Zvoníček, který 

symbolicky předal pomník do správy starostovi 
města Václavu Rysovi. Samotné odhalení po-
mníku provedl Lev Sychrava společně se staros-
tou a následně po národní hymně se slavnost 
i s kapelou Josefa Synka přesunula do zahrady 
za sokolovnou. Organizačně měl celou dvou-
denní oslavu na starosti především člen komité-
tu, vrchní soudní oficiál Josef Novák.
Pomník padlým se stal po zbytek první repub-
liky ústředním bodem všech možných pietních 
akcí a slavností v Dobříši. Pokládaly se květiny, 
řečnilo se, fotilo se, hrála kapela. Pomník přečkal 
bez újmy i období německé okupace, protože 
ke svému štěstí nenesl žádnou legionářskou či 
státní symboliku, pouze jména všech padlých. 
Horší situace nastala s nástupem komunismu. 
Kvůli rozšiřující se automobilové dopravě se 
město rozhodlo přestěhovat pomník z náměstí 
Komenského na dnešní Mírové náměstí, kon-
krétně na travnatý trojúhelník před Kopáčko-
vým domem. Stěhování proběhlo v únoru 1950 
a 27. března došlo k dalšímu slavnostnímu od-
halení na novém místě, kde pomník setrval až 
do 10. dubna 1970. Tehdy se na místě po zbou-
raném hostinci „Na Knížecí“ vybudoval pomník 
obětem 2. světové války a do nově vzniklého 
parčíku se pro pořádek přestěhoval i pomník 
padlým v 1. světové válce, kde setrvával až do 
loňského roku.

PhDr. Jan Michl, Ph.D., Muzeum města Dobříše

Maketa neúspěšného návrhu pomníku padlým

Oslava státního svátku 28. října 1928. Z pódia hovoří starosta Václav Rys

Slavnostní průvod kráčí ulicí Pražská směrem
k pomníku dne 14. září 1924. Třetí muž zleva

v první řadě je Josef Dýma, po jeho levici kráčí 
starosta Václav Rys, vedle něj Lev Sychrava 

a vysoký mladý muž s pravou rukou za zády 
je František Neumeister
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NOVÝ SMĚR – ZPRAVODAJ OBCE STARÁ HUŤ
Malé ohlédnutí za povedenou akcí přelomu dubna 
a května
Navzdory značně aprílovému počasí během 
celého jara se i letos počasí na poslední dubno-
vý podvečer představilo ve své teplejší podobě 
a sluníčko doprovázelo stavění májky a násled-
ně pálení čarodějnice. Před podpálením vatry 
s  vyvedenou čarodějnicí se ještě představili 

malí hasiči s ukázkou svých dovedností. Účastí 
jsme letos překonali všechny roky předchozí 
a asi i očekávání. Jsme rádi, že se veškeré pří-
pravy místních dobrovolných hasičů i obce 
zúročily a místní i přespolní příchozí si užili pří-
jemný večer.

Pozvánky
Srdečně zveme na promítání cestovatelské-
ho videa pana Mgr. Petra Váni o Srí Lance 
ve čtvrtek 8. 6. 2023 ve 14 hod. v klubovně 
obecního úřadu. První setkání s panem Váňou, 
kde přiblížil krásy Madeiry, bylo velice pouta-
vé. Na  závěr promítání ochotně odpověděl na 
všechny dotazy.

Srdečně zveme všechny naše občany na zá-
bavný program v neděli 11. 6. 2023 od 16 hod. 
do kulturního domu. Pásmo písní, tanců i ne-
vážných textů k pobavení všech připravilo Míst-
ní kulturní středisko k 25. výročí vzniku Klubu 
důchodců. Vstup zdarma. 

Dětské kolektivy při MKS a ZŠ Stará Huť nacvi-
čily další pohádková divadelní představení, 
která předvedou ve dnech 5.–6. 6. školám re-
gionu v  KD Stará Huť a 7.–8. 6. se pak poprvé 
zúčastní přehlídky školních divadel na Dobříši. 
Všem malým hercům patří poděkování za nad-
šení pro věc a dobrou reprezentaci naší obce 
a jejich vedoucím a spolupracovnicím pak za 
trpělivost, důslednost a mnoho hodin volného 
času. Jsme rádi, že jak nadaných dětí, tak obě-
tavých trvale spolupracujících lidí je v naší obci 
stále dost a doufáme, že mnohaletá ochotnická 
tradice bude ve Staré Huti pokračovat dalšími 
generacemi.

Pozvánka
Pozvánka na 5. veřejné zasedání zastupi-
telstva obce, které se koná dne 26. 6. 2023 
od 18 hodin v obřadní síni Obecního úřadu 
ve Staré Huti. 

Významného životního jubilea 
se v měsíci červnu dožívají paní Libuše Morav-
cová a pan Vladimír Hanzal. 

Srdečně blahopřejeme!

Poděkování
Srdečně děkuji za přání k mému životnímu ju-
bileu, a to obecnímu úřadu, SPOZ a Klubu dů-
chodců ve Staré Huti. Velmi mě to potěšilo.

Hana Cimbůrková

Zájezd do zámku Veltrusy
Klub důchodců pořádá 24. 6. 2023 zájezd do 
zámku Veltrusy. Odjezd je v 8 hod. od kapličky. 
Poplatek je pro členy 150 Kč, pro ostatní 250 Kč, 
pro děti 100 Kč. Přihlášky s poplatkem do 15. 6. 
v klubovně OÚ každý čtvrtek v době od 15 do 
17 hod.

Obec Stará Huť přijme 
Obec Stará Huť přijme zaměstnance na údrž-
bu veřejných prostranství a drobné zednické 
a údržbové práce v obci.
Informace poskytneme v kanceláři obecního 
úřadu, tel.: 318 522 269.

Vzpomínáme
12. června 2023 by se 
dožil 70 let pan Vladimír 
Klika. Bohužel zákeřná ne-
moc ukončila jeho život 
letos v únoru. Kdo jste ho 
znali, vzpomínejte na něj 
v dobrém.

Děkuje bratr Jirka Klika, 
Stará Huť

Dne 4. 6. 2023 uplynou dva roky, co nás opus-
tila naše maminka, babička, prababička Naďa 
Cihelková. Kdo jste jí znali, vzpomínejte s láskou 
s námi.

Rodiny Novotných, Cihelkova  
a kamarádka Marie Synková

Postrádáte nějaké informace 
ve zpravodaji Nový směr? 

Kontaktujte nás.  
Obec Stará Huť, Karla Čapka 430  

262 02 Stará Huť  
tel.: 318 522 269, www.starahut.eu
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Akce ZŠ
Dne 27. 4. 2023 zástupci školního parlamentu pod vedením Jany Bartoňové připravili 
zábavnou hru ku příležitosti oslav pálení čarodějnic. Tato hra byla velmi zábavná a byla 
určena pro jednotlivé třídy naší školy. Děti plnily různé úkoly po celé budově školy 

a nakonec si mohly udělat řidičský průkaz na bezmotorové koště. Samozřejmě nechyběla sladká 
odměna pro všechny. Tuto akci si děti velmi užily.
Na začátku května se některé děti naší školy vydaly v rámci školní družiny na cyklovýlet. Trasa vedla 
od školy k Tušimským rybníkům, kde se rozdělal oheň, a děti si opekly buřty. Tento výlet i přes nestá-
lé květnové počasí se náramně vydařil. 
I naše škola se i letos tradičně zapojila do prodeje kytiček na podporu boje proti rakovině. Letoš-
ní akce byla již 27. ročníkem, tentokrát se zaměřením na onkologické onemocnění plic. Děkujeme 
všem, kteří tuto akci podpořili. 

Za tým ZŠ Mgr. Jana Jandová

Zprávičky 
z mateřské školičky

Vážení čtenáři,
naše školka se s Vámi velmi ráda podělí o své 
zážitky a dojmy z mnoha zajímavých akcí.  
Do měsíce května nás na svém koštěti pomyslně 
přenesla čarodějka Čárymíra a svým tempera-
mentem a dobrou náladou nám proslunila jarní 
dny. Děti chystaly dárečky pro své maminky, kte-
rými je překvapily v den jejich svátku. Barevná 
příroda přímo vyzývala děti k tomu, aby se z ní 
inspirovaly, pozorovaly ji, poznávaly její promě-
ny a hodně se o ní naučily. Povídaly jsme si o zví-
řátkách a jejich mláďátkách, zaznamenávaly si, 
jak se z našich semínek staly rostlinky, vyjadřo-
valy jsme přírodu kreativní výtvarnou a pracovní 
tvorbou, pobývaly jsme často v přírodě a naučily 
se spoustu jarních písniček a básniček.
Celá školka navštívila pohádkového Krtečka 
v Oranžérii dobříšského zámku a prohlédla si 
interaktivní výstavy o místním lesnictví a vodo-

hospodářství a zapojila se aktivně pod vedením 
Tomáše Kadlece a jeho týmu do výzvy Divadla 
Kruh „Roztančíme celý Dobříš“. 

V polovině května jsme se vypravily do záchran-
né stanice Hrachov, kde se děti seznámily se 
zachráněnými zvířátky, která se ocitla v nepříz-
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nivých situacích během svého života ve volné 
přírodě. V této stanici se o ně dobře starají a sna-
ží se důkladnou ošetřovatelskou péčí, jak jen to 
je možné, zase vrátit uzdravená zvířátka do míst, 
ve kterých předtím žila. Děti se dozvěděly, jak 
mají postupovat, pokud najdou zraněná nebo 
osamocená zvířátka, jak se k nim mají správně 
chovat, jak jim, byť nevědomě, neublížit a jak 
je případně chránit nebo jim zajistit potřebnou 
pomoc. Díky laskavé paní ošetřovatelce, která 
vyprávěla poutavé příběhy o zvířatech, zane-
chala v dětech hluboký vnitřní intenzivní dojem.
Žabky navštívily huťskou knihovnu a jely se po-
dívat na mašinky do Prahy do Světa železnic. 
Lišky a Myšky se pilně chystaly na svůj velký 
den, a to na závěrečné Pasování předškoláků. 
Děti s pomocí paní učitelek vyráběly tabla a na-
cvičovaly malá překvapení pro rodiče. Ve školce 
proběhl program Tamtam, který dětem předsta-
vil formou pohádky, jak přistupovat k neslyšícím 
dětem. Děti ze třídy Myšek se setkávají s dětmi 
ze druhé třídy základní školy, se kterými spolu-
pracují. Tentokrát si druháčci pro školkové děti 
připravili záživné hudební představení o pověsti 
zámeckého Čertova mostu, kterou vtipně zdra-
matizovali, zazpívali a zahráli na flétničky. Bylo 
to zábavné a povedené představení. 
Nejstarší děti zdárně zakončily plavecký výcvik 
mokrým vysvědčením. Předškolní děti, které 

jsou přijaté v příštím školním roce do první tří-
dy do Základní školy Stará Huť, se pravidelně 
zúčastňovaly projektu „My se školy nebojíme“, 
který byl zaměřen na adaptaci dětí na nové 
školní prostředí a navození pozitivního vztahu 
ke škole. Děti se seznámily s atmosférou školy, 
paními učitelkami, školní výukou a se svými na-
stávajícími spolužáky.
Ani jsme se nenadály a máme tu pomalu konec 
školního roku a s ním spojený řádný zápis no-

vých dětí do školky. Všem milým uchazečům, 
váženým rodičům a šikovným dětem, děku-
jeme za projevenou důvěru, které si vážíme.  
Počet volných míst bohužel nebyl dostačují-
cí pro všechny zájemce. Tímto se omlouváme 
všem, kterým jsme nemohly vyhovět. Přejeme 
dětem, aby se jim v přijatých školkách líbilo 
a našly si spoustu nových kamarádů. 

Za pedagogický tým Monika Topinková

Sport – Národní házená
Pro všechny příznivce našeho krásného sportu 
přinášíme pozvánku na nejzajímavější měsíc 
z  pohledu národní házené, a to červen. Právě 
v  tomto měsíci proběhnou závěrečná Mistrov-
ství ČR a Pohár ČR v jednotlivých mládežnických 
kategoriích.
Dorostenky se pojedou porvat o medaili na 
Mistrovství ČR do východočeské Dobrušky –  
16. – 18. 6. 2023.
Mladší žákyně ve stejném termínu pojedou bo-
jovat taktéž na Mistrovství ČR do západočeské-
ho Tymákova.
Teoretickou možnost mají ještě starší žáci, kteří 
při dobré konstelaci výsledků závěrečných ob-
lastních utkání pojedou na Pohár ČR do Ejpovic 
v termínu 9. – 11. 6. 2023.
Budeme rádi, když nám budete držet palce na 
dálku, nebo když přijedete přímo podpořit ať 
už do Dobrušky nebo do Tymákova naše hráčky 
– případně chlapce, pokud postoupí do Ejpovic.

1. 5. 2023 – Turnaj rodin 
v národní házené – 30. ročník
Dne 1. 5. 2023 uspořádal oddíl národní há-
zené TJ Žatec další, v pořadí již 30. ročník 
turnaje, kterého se účastní družstva slože-
ná z rodinných příslušníků. Turnaj byl hrán 
v rámci programu Sportuj s  námi pod zášti-

tou Česká unie sportu. Turnaje se zúčastnilo 
celkem 57 hráček a hráčů všech věkových 
kategorií od předškolního věku až po důcho-
dový věk, z toho 23 dětí a mládeže do 18 let. 
Letošního ročníku se zúčastnilo 5  družstev. 
Rodina Peškových o celkovém počtu 12  hrá-
čů obsadila po všech čtyřech vítězstvích 
zaslouženě první místo. Následovaly rodiny  
Nociarových, pak Zimovi, Popelkovi a Holých. 
Turnaj řídili pánové Gustav Seifert, Ladislav Mix-
taj a Josef Popelka ze Žatce a za jejich výkony 

a organizaci je potřeba poděkovat. Především 
ale jde o příkladnou akci, která dokazuje nekle-
sající zájem o tento sport napříč generacemi.
 
A ještě ohlédnutí za mezizemským utkáním 
Čechy – Morava z prvního květnového víkendu 
v Přešticích, kde družstvo mužů Čechy pod ve-
dením trenéra Jiřího Peška zvítězilo nad týmem 
Moravy 20:15, ženy Západ pak s Východem re-
mízovaly 12:12.

ff

MŠ Žabky – Království železnice

MŠ Žabky – Hrachov MŠ Myšky – na představení druháčků MŠ Předškoláci  – My se školy nebojíme

NOVÝ SMĚR
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PŘIJĎTE SI
PRO SLEVU 

I VY!

SLAVÍME! SLEVÍME!

JEDNOTLIVÉ 
SLEVY SE 
NESČÍTAJÍ.

Plukovníka B. Petroviče 219/4
263 01 Dobříš
tel.: 318 599 335
www.optikadobris.cz

AKCE PLATÍ 
OD 1. 6. 2023
DO 31. 8. 2023

optimumoptik leták_06_2023 A5.indd   1 21.05.2023   21:49



Inscenace vznikly za podpory Středočeského kraje a MK ČR.Inscenace vznikly za podpory Středočeského kraje a MK ČR.

21. 6. 2023 | 21.00 
Autor Jiří Brdečka, Jan Rychlík, Vlastimil Hála | Režie Milan Schejbal 

Limonádový Joe
Lesní divadlo Na Skalce Nové Podlesí u Příbrami

26. 6. 2023 | 21.00 
Autor Milan Uhde, Miloš Štědroň | Režie Milan Schejbal 

Balada pro banditu
Lesní divadlo Na Skalce Nové Podlesí u Příbrami

22. 8. 2023 | 20.00 
Autor Milan Uhde, Miloš Štědroň | Režie Milan Schejbal 

Balada pro banditu
Státní zámek Březnice

25. 8. 2023 | 17.00 
Autor Luděk Horký | Režie Luděk Horký, Lucie Valenová 

Pohádky do kapsy
Skanzen Vysoký Chlumec

26. 8. 2023 | 20.00 
Autor Milan Uhde, Miloš Štědroň | Režie Milan Schejbal 

Balada pro banditu
Lesní divadlo Na Skalce Nové Podlesí u Příbrami

30. 8. 2023 | 17.00 
Autor Luděk Horký | Režie Luděk Horký, Lucie Valenová 

Pohádky do kapsy
Starý zámek Hořovice

31. 8. 2023 | 20.00 
Režie Petr Hruška 

Figaro
Lesní divadlo Na Skalce Nové Podlesí u Příbrami

Vstupenky již v prodeji | www.divadlopribram.eu



Nabízí své služby: IČO: 09493301

Tel.: 608 832 689 • e-mail: malir-kamis@seznam.cz
www.malirstvikamis.cz • Najdete nás také na www.firemniprofil.cz

Výmalba: bytů a pokojů, rodinných domů, novostaveb, škol a nebytových prostor

Nátěry: fasád a střech, podlah, dveří a futer, dřevěných konstrukcí, parapetů a okapů

Sádrokartonářské práce: sádrokartonové podhledy, sádrokartonové příčky, 
předsazené stěny, kazetové podhledy, kastlíky, niky a výklenky, půdní vestavby 
a šikmé stropy, izolace 
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Coca Cola 
1,5 l, PET

Káva Aroma 
standard 

mletá, 250 g     

34,90 Kč69,90 Kč


Farma Trnová u Dobříše 

prodává od 1. 6. 2023

KUŘICE 
BOVANS, DEKALB 

Cena 190 Kč/ks. 
Každý další týden stáří + 10 Kč.

Objednávky na tel.: 728 373 115 

VÝDEJNÍ MÍSTO:
COFFEE POINT DOBŘÍŠ, recepce Fitnesscentra
Pražská 1808, Dobříš
e-mail: info@coffeenow.cz  |  telefon: 603 437 192  

KÁVA
Z PRAŽÍRNY

K VÁM DOMŮ NEBO DO KANCELÁŘE
ARABICA | ROBUSTA | SMĚSI | BEZKOFEINOVÁ

+ příslušenství k přípravě kávy na e-shopu

Kvalitní, vždy čerstvě pražená káva 
z celého světa.

ARABICA | ROBUSTA | SMĚSI | BEZKOFEINOVÁ
+ příslušenství k přípravě kávy na e-shopu

Kvalitní, vždy čerstvě pražená káva 
z celého světa.

www.mojeprazirna.cz








